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COMMISSION DE L'INTÉRIEUR, 
DES AFFAIRES GÉNÉRALES 

ET DE LA FONCTIGN PUBLIQUE 
RÉUNION PUBLIQUB DU 
MERCREDI 28 AVRIL 1999 

PRÉSIDENCE de 
M. Vanpoucke 

La séance est ouverte à 10.20 heures. 

COMMISSIE VOOR DE BINNENLANDSE ZAKEN, 
DE ALGEMENE ZAKEN 

EN HET OPENBAAR AMBT 
OPENBARE VERGADERING VAN 

WOENSDAG 28 APRIL 1999 

VOORZITTER : 
De heer Vanpouckc 

De vergadering wordt geopend om I0.20 uur. 

Interpellatie van de heer Filip De 
Man tot de vice-eerste minister en 
minister van Binnenlandse Zaken 
over "de stemprocedure in Brussel" 
(nr. 2323) 
(Het antwoord zal worden verstrekt 
door de staatssecretaris voor Veilig 
heid en voor Maatschappelijke 
Integratie en Leehnilieu) 
Interpellation de M. Filip De Man au 
vice-premier ministre et ministre de 
l'Intérieur sur '1a procédure électo 
rale applicable à Bruxelles" (n° 2323) 
( La réponse sera donnée par le 
secrétaire d'Etat à la Sécurité, à 
l'intégration sociale et à l'Environne 
ment) 

De voorzitter : De heer Filip De Man 
heeft het woord. 

De heer Filip De Man (VL.BLOK): 
Mijnheer de voorzitter. mijnheer de 
staatssecretaris. de "onderrichtingen" 
voor de verkiezingen van de Brusselse 
Hoofdstedelijk Raad zijn verschenen. 
Op bladzijde 9087 van het Belgisch 
Staatsblad staat erover enige uitleg. Na 
puntje 3.53 staat er het volgende. ik 
citeer : "Voor de verkiezing van de 
Brusselse Hoofdstedelijke Raad dient 
de kiezer eveneens een voorafgaande 
lijke keuze te maken tussen de 
Nederlandse taalgroep of de Franse 
taalgroep. waarna de lijsten met 
volgnummer en letterwoord van de 
gekozen taalgroep verschijnen". Hieruit 
blijkt dat slechts een deel van de lijsten 
op het scherm te zien zijn. 

Een beetje verder in noot 2 lees ik het 
volgende : "Inzake de verkiezing van de 
Brusselse Hoofdstedelijke Raad wordt 
op een apart scherm eerst gekozen voor 
de Nederlandstalige of Franstalige 
groep." Men moet dus twee keer kiezen, 
een keer voor de taal en vervolaens 
voor de taalgroep. Men schrijft dit zo 
voor en dit is volgens mij volledig in 
strijd met wat in de wetgeving van 1994 
is afgesproken. met name in artikel 7. 
paragraaf 3 waarvan ik u kort lezing 
geef : "ln alle gevallen" - ik beklemtoon 
alle - "verschijnen het volgnummer en 
het letterwoord van alle" - ik 
beklemtoon nogmaals alle - "kandida 
tenlijsten op het scherm. onder 
voorbehoud van de toepassing van 
paragraaf 2. vierde lid." 
ln paragraaf 2. vierde lid staat. ik 
citeer : "Voor de verkiezing van de 
senatoren of het Europees Parlement in 
de kieskring Brussel-Halle-Vilvoorde 
duidt de kiezer het kiescollege aan 
waartoe de lijst behoort waarvoor hij 
wenst te stemmen en alleen de voor dat 
kiescollege voorgedragen lijsten ver 
schijnen vervolgens op het scherm." 
Naar de letter en de geest van de wet 
betekent dit dat die keuze alleen voor de 
Senaat en het Europees Parlement in de 
kieskring Brussel-Halle-Vilvoorde kan 
worden opgedrongen en dus niet voor 
de kieskring Brussel. die eigenlijk niet 
bestaat en enkel van toepassing is voor 
de Brusselse Hoofdstedelijke Raad. 
Voor alle andere gevallen en kandida 
tenlijsten moeten volgens paragraaf 
3 dus alle partijen op het scherm 
worden weergegeven. Mijnheer de 

staatssecretaris. u zult begrijpen dat wij 
het eigenaardig vinden dat een regering 
in feite ingaat tegen artikel 7. paragraaf 
3 van de wet van 11 april 1994. 

Er ü, een tijdlang enige twijfel geweest 
in verband met de technische haalbaar 
heid om een en ander op een scherm te 
krijgen. Daarover heb ik minister Van 
den Bossche maanden geleden onder 
vraagd. Toen heeft hij laten weten dat 
ongeveer 40 partijnamen. dus 40 lijsten 
op een scherm konden en dat cr alleen 
problemen zouden zijn wanneer men 
boven 40 partijen zou uitstijgen voor de 
Brusselse Hoofdstedelijke Raad. Vol 
gens mij is cr dus geen technisch 
probleem, Voor de partijen die opkomen 
voor de BrU!>!>Cl!,C Hoofdstedelijke Raad 
kunnen bijvoorbeeld telkens K7 kam.Ji. 
daten op een scherm worden getoond. U 
kunt mij dus niet wijsmaken dat 
wanneer cr 87 namen van mensen met 
voornaam en familienaam op een 
scherm kunnen dat cr dan niet ook JI) of 
35 partijnamen op een scherm kunnen. 
Een technische reden zie ik hier 
eigenlijk niet. Reden te meer voor de 
regering om de wetgeving van 11 april 
1994 te respecteren. 

Mijnheer de voorzitter. ik wens de 
volgende vragen aan de staatssecretaris 
te stellen. 

Ten eerste. waarom wordt deze regeling 
bekendgemaakt via onderrichtingen en 
niet via een koninklijk besluit "! Vreest 
men de controle van de Raad van 
State'! 
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Filip De Man 

Ten tweede. worden deze onderrichtin 
gen door de hele regering gedragen ? 
Zo ja, op welke datum werden deze dan 
goedgekeurd '? 

Ten derde, deze stemprocedure wordt 
via een software georganiseerd. In feite 
gaat het om een onwettige stemproce 
dure omdat zij strijdis is met de wet van 
1994. Is deze software goedgekeurd 
door de regering en wanneer ? 

Ten vierde. realiseert de staatssecretaris 
zich dat een vordering tot nietigverkla 
ring achteraf een ernstige kans van 
slagen heeft als wij die wetgeving 
inroepen"! 

De voorzitter : De staatssecretaris heeft 
het woord. 

De heer Peeters, staatssecretaris voor 
Veiligheid en voor Maatschappelijke 
Integratie en Leefmilieu: Mijnheer de 
voorzitter, collega's. ik lees het 
antwoord van de minister van 
Binnenlandse Zaken. Overeenkomstig 
artikel 16 van de wet van 11 april 19°4 
tot organisatie van de geautomatiseerde 
stemming werkt het ministerie van 
Binnenlandse Zaken de verkiezingspro 
grammatuur uit die bestemd is voor de 
verscheidene kieshoofdbureaus en dus 
stembureaus. In de onderrichtingen van 
1995 was reeds vermeld dat omwille 
van de leesbaarheid en het aantal lijsten 
•· meer dan 20 per taalgroep -, de kiezer 
reeds een keur» dient te maken uit een 
welbepaalde taalgroep bij de verkiezin 
gen van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Raad. Op 12 november 1998 stelde de 
heer De Man reeds een vraag omtrent 
elektronische kiesverrichtingen. Hij 
stelde, ik citeer: "dat volgens 
deskundigen er maximaal 24 partijen op 
hel scherm kunnen getoond worden. 
Zowel voor de Kamer als voor de 
Brusselse Hoofdstedelijke Raad stel! dit 
een probleem aangezien er in de 
hoofdstad allicht meer dan 30 lijsten 
zullen ingediend worden. Hoc zal de 
minister dit probleem oplossen ?" 

• voorzitter : de heer Ch. Janssens 

Gelet op deze vraag en het probleem dat 
u daarin aankaart. hebben wij beslist om 
de bestaande mogelijkheid van vooraf 
gaandelijke keuze van de Nederlandse 
of de Franse taalgroep te gebruiken. 
Ingevolge deze keuze wordt voor de 
kiezer de leesbaarheid van de lijsten 
verzekerd en wordt een homogeen 
stelsel ingevoerd voor de verkiezing 
van het Europees Parlement. de Senaat 
en van de Brusselse Hoofdstedelijke 
Raad door de voorafgaandelijke keuze 
van het kiescollege. Voor de verkiezing 
van de Kamer van volksvertegenwoor 
digers bestaat terzake geen voorafgaan 
delijke keuze omdat voor deze 

verkiezing de wet geen lijsten volgens 
taalaanhorigheid heeft vastgelegd. Voor 
de verkiezing van de Kamer van 
volksvertegenwoordigers waren er in 
1995 trouwens ook voor de kieskring 
Brussel-Halle-Vilvoorde minder dan 
30 lijsten. Bovendien dient op het 
scherm voor de lijsten van de Kamer 
geen extra ruimte voorzien en 
voorbehouden te worden voor de 
vermelding van de Nederlandse taal 
groep of de Franse taalgroep. 

Artikel 7 van de wet bepaalt enerzijds. 
dat in de kieskring Brussel-Halle 
Vilvoorde de kiezer voor de verkiezin 
gen van de Senaat en het Europees 
Parlement voorafgaandelijk de keuze 
moet maken van het kiescollege en 
anderzijds, dat in het algemeen de 
kiezer op het scherm eerst alle 
kandidatenlijsten met een volgnummer 
en letterwoord dient te kunnen zien. 
Deze algemene regel blijft nageleefd bij 
de verkiezing van de Brusselse 
Hoofdstedelijke Raad; de kiezer moet 
weliswaar eerst een taalgroep kiezen, 
maar zolang de kiezer deze keuze niet 
heeft bevestigd. kan hij nog altijd 
eenvoudig van de ene naar de andere 
taalgroep overgaan en nadien bmnen de 
gekozen taalgroep van de ene lijst naar 
de andere lijst. Uil hel bovenstaande 
volgt dat de minister van Binnenlandse 
Zaken en zijn departement ook wettelijk 
bevoegd is om de verkiezingsprogram 
matuur vast te stellen en dat deze 
vaststelling wettelijk noch formeel dient 
te geschieden hij koninklijk besluit of 
na een regeringsbeslissing. 

De voorzitter : De heer Filip De Man 
heeft het woord. 

De heer Hlip De Man cVLBLOKl: 
Mijnheer de staatssecretaris. in de 
eerste plaats spreekt II over een 
bestaande mogelijkheid. Ik citeer 
letterlijk wat u hebt voorgelezen : een 
bestaande mogelijkheid. Ik stel mij de 
vraag waar men die bestaande 
mogelijkheid vindt. Ik heh gezegd dat 
in een mogelijkheid was voorzien voor 
de Senaat en het Europees Parlement en 
voor alle andere gevallen staal er 
duidelijk dat dit niet kan. Vanwaar haalt 
u die bestaande mogelijkheid ·? Dat is 
nergens wettelijk bepaald. 

Ten tweede, de uitleg over het verschil 
tussen Kamer en Brusselse Hoofdstede 
lijke Raad overtuigt mij niet. Er komen 
vrijwel evenveel partijen op en het is 
niet een kleine raalvermelding die de 
zaak zal bemoeilijken. Ik herhaal dat 
men voor de Kamer een systeem heeft 
vooropgesteld dat volgens mij aan de 
wet beantwoordt. Voor de Brusselse 
Hoofdstedelijke Raad is dit echter niet 
zo. 

Tenslotte zegt u dat het toch allemaal 
niet zo ingewikkeld is om zelfs na de 
keuze van de taal voor de stemverrich 
tingen alsnog met behulp van die taal 
van de ene naar de andere lijst te 
springen. maar ik vind dil voor een 
aantal kiezers wel moeilijk Ik denk dat 
een aantal kiezers reeds met een zekere 
stress naar het stembureau gaat omdat 
cr voor het eerst elektronisch wordt 
gestemd. Wanneer de kiezers dan nog 
voor de moeilijkheid worden geplaatst 
om bij het uitbrengen van hun stem 
terug le moeten gaan in de "arborescen 
œ" om een andere lijst te zoeken die 
hun voorkeur wegdraagt, dan vind ik 
dat men de zaken nodeloos bemoeilijkt. 
Wij blijven ons tegen deze gang van 
zaken verzetten. 

De voorzitter : Hel incidem is gesloten. 

L'mcident est clos. 

Interpellatie van de heer Matt 
Verwilghen tot de "iœ-eerste minister 
en minister van Binnenlandse Zaken 
over "het onderzoek naar de 
nr:mtwoordelijkheid van de cel 
Verdwijningen in het dosger 
Dutroux" (nr. 2324) 
(Het antwoord zal worden verstrekt 
door de staats.wcretaris voor Veilig 
heid en voor Maalschappelijke 
Integratie en Leefmilieu) 
lnterpellalion de M. l\1111T Verwil 
ghen au vice-premier mlnislre et 
ministre de l'Intérieur sur 1'enquêlc 
concernant la respon.ubllité de bt 
l'ellule Disparitions dan.,; le dO!ISier 
Dutroux" (n" 2324) 
(La réponse sera donnée par lt 
secrétaire d'Etat il la Srl-urité, il 
l'intégration ~iale el à l'Environrw• 
ment) 

De voorzitter : De heer Man.· 
Vcrwilghen heeft het woord. 

De heer Marc Verwllghen I VLD, : 
Mijnheer de voorzitter. mijnheer de 
staatssecretaris. collega· s. spijtig 
genoeg moet ik vandaag deze 
interpellatie voor de staatssecretaris 
houden in plaats van voor de minister. 
maar eigenlijk was deze bestemd voor 
de toenmalige minister van Binnen 
landse Zaken, de heer Tobback. 

Ik wil in deze interpellatie het 
rijkswaehtkorps niet zwaar aanvallen, 
maar ik stel mij zeer ernstige vragen 
over het commando van de rijkswacht 
en het samenspel tussen dat commando 
en de minister van Binnenlandse 
Zaken.Ik stel mij ook ernstige vragen 
over de uitlating van de minister van 
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Marc Verwilghen 

Binnenlandse Zaken in de comrmssie 
op 15 juli 1998 wanneer hij zegt : "Ik 
zou wel willen, maar ik kar, niet." Met 
deze uitspraak wou hij aantonen dat, 
wat hem betreft. zeer zware feiten 
hadden plaatsgevonden maar dat hij 
door het spel van de tuchtprocedure 
machteloos was. 

Sta mij toe terug te keren tot het eerste 
rapport van de parlementaire onder 
zoekscommissie en meer bepaald tot de 
rol van het CBO, het Centraal Bureau 
voor opsporingen. Ik grijp eerst terug 
naar de historiek van dit bureau en naar 
het wetsartikel waardoor dit bureau is 
opgericht. Het CBO werd opgericht in 
1965 door de toenmalige commandant 
van de rijkswacht en het is juridisch 
onderbouwd door het artikel 48 van de 
wet op <le rijkswacht. Hierin staat : 
"Rijkswachtoverheden dienen te voor 
zien in coördinatie. in steun en in 
controle van de uitvoering van 
opdrachten in het kader van de 
gerechtelijke onderzoeken". Rond de 
drie sleutelwoorden van dat artikel 48. 
namelijk coördinatie. steun en controle 
zal alles draaien. 

ln het eerste rapport van de commissie 
hebben wij uitgebreid onze bevindingen 
neergeschreven en hebben wij de 
gebreken duidelijk onderstreept, meer 
bepaald op de vermelde punten. Ons 
uitgangspunt w,·~ het standpunt - en een 
aantal leden hier aanwezig kunnen dit 
bevestigen - dat geen verantwoordelijk 
heid bestaat zonder verantwoording af 
te leggen. 

Hierover gaat nu de hele zaak, want we 
hebben vastgesteld dat de minister op 
15 juli zijn uiteenzetting begint met de 
actuele stand van de wetgeving en een 
mededeling over mogelijke tuchtsrraf 
fen. Hij verwees toen naar de wet van 
27 december 1973, een vrij ingewik 
kelde wet met onder meer artikel 24. 
26°. Hierin wordt bepaald dat een 
eenheidscommandant geallieerd wordt 
met een commandant van de rijkswacht. 
die op verzoek van de minister van 
Binnenlandse zaken een voorbereidend 
verslag opstelt. Dit verslag is uiterst 
belangrijk, want daarin worden drie 
zaken genoteerd, voorzien in artikel 24. 
34°: het advies van de onderzoeksraad. 
het inleidend verslag dat een uiteenzet 
ting van de feiten en eventuele 
tenlasteleggingen aan het betrokken 
personeelslid inhoudt: een omschrijving 
van de feiten indien die bewezen 
worden geacht en de voorgestelde straf. 
De wet bepaalt ook dat de vaststelling 
in de uiteenzetting van de feiten en 
eventuele tenlasteleggingen aan het 
betrokken personeelslid de minister 
bindt. 

Bij de vertaling hiervan, rekening 
houdend met wat is voorgelegd door de 
minister van Binnenlandse Zaken, zien 
we dat de onderzoeksraad eerst wat 
opmerkingen maakt over de tuchtproce 
dure en dan in ondergeschikte orde - 
alsof het onbelangrijk is - gaat het over 
drie thema's: vooreerst de retroactivi 
teit. het injunctierecht en de verjaring 
van de feiten die als vaststaand worden 
beschouwd en waarover het hier niet 
gaat. 

De enige tenlastelegging aan het CBO 
en meer bepaald aan majoor De Craene 
is "het bestaan van een controlerende 
opdracht voor het CBO". Men zegt : 
"Aansluitend bij de korpscommandant 
moet gesteld worden dat uit geen enkele 
wettelijke tekst blijkt dat het CBO een 
controlerende taak heeft". 

Ik lees nogmaals artikel 48 van de wet 
betreffende de rijkswacht : "Riiks 
wachtoverheden dienen te voorzien in 
de coördinatie, de steun en de controle 
van de uitvoering van opdrachten in het 
kader van de gerechtelijke onderzoe 
ken." ln hoofde van majoor De Craene 
heeft men maar één feit in aanmerking 
genomen. met name dat er controle 
moest worden uitgevoerd. Gezien er 
geen wettelijke bepaling bestaat voor 
die controle is de kous af. Dit konden 
wij als toehoorder in de commissie 
vernemen en wij hadden ons daarbij 
neer te leggen. 

Op een bepaald moment verlaat iemand 
echter de onderzoeksraad en krijg ik een 
document van die persoon toegestuurd 
die dus niet langer gebonden is. ln die 
brief wijst hij op een tegenstrijdigheid 
over de verantwoordelijkheid van 
majoor De Craene in de zaak van de 
ontvoerde en vermoorde kinderen. Hij 
schrijft ook dat zij gedwongen waren 
hun werk anders te doen dan zij 
eigenlijk wilden. 

Hij maakt mij ook twee documenten 
over komende van de minister van 
Binnenlandse Zaken. in overleg met de 
korpscommandant die de nodige 
opzoekingen moest verrichten in het 
inleidend onderzoek. 

De Franstalige tekst luidt: "Conclu 
sion : sur la base des éléments apportés 
dans les deux rapports d'enquête, je suis 
d'avis qu'une procédure disciplinaire 
doit être engagée quant au manque de 
prise de responsabilités en ce qui 
concerne la fonction de soutien. de 
coordination et éventuellement de 
contrôle de la cellule "Disparitions". sur 
les activités d'enquête relatives à 
Dutroux, district Charleroi. entre 
septembre et décembre 1995." 

Eigenlijk zegt men in de Franstalige 
tekst dat de onderzoeksraad moet gevat 
worden en dat het onderzoek moet 
lopen over de drie onderdelen. namelijk 
steun, coördinatie en eventuele con 
trole. 

Tegelijkcnijd maakt de minister van 
Binnenlandse zaken ook een Neder 
landstalige tekst aan de onderzoeks 
commissie over en hier luidt het besluit 
dal determinerend wordt : "Op grond 
van de elementen aangebracht in de 
onderzoeksverslagen ben ik van mening 
dat een tuchtprocedure moet worden 
ingesteld met betrekking tol het 
onvoldoende nemen van verantwoorde 
lijkheid, met betrekking tot de 
controlerende functie van de cel 
Verdwijningen over de onderzoeksacti 
viteiten met betrekking tot Dutroux in 
het district Charleroi tussen september 
en december 1995." Met andere 
woorden : over steun en coördinatie - en 
het zijn die twee zaken dil" 
fundamenteel verkeerd zijn gelopen - 
zwijgt men zedig in de Nederlandstalige 
tekst. 

De man van dt! onderzoeksraad schrijft 
mij ook dat hij de zekerheid heeft dat de 
minister en het commando samen - in 
strijd met de wet en hun bevoegdheden 
- een tekst inzake majoor De Craene 
opstelden of lieten opstellen die zo 
weinig mogelijk de eigen verantwoor 
delijkheid inzake steun en coördinaue 
beklemtoonde. Omdat de persoon in 
kwestie hiermee problemen had. 
meldde hij dit feil aan mij, aan de 
minister van Justitie en aan de 
voorzitter van de Senaat. 

Deze gegevens werpen een totaal ander 
licht op een brief. ondertekend door 
luitenant-generaal Herman Fransen. die 
ik op 13 december 1 ~8 van het 
rijkswachtcommando ontving. in deze 
brief zegt hij : "Bijzonder zwaar 111 il,; 
eraan dat u in een interview blijkbaar de 
indruk hebt gewekt dat de rijkswacht in 
het algemeen en hei CBO en de cel 
Verdwijningen - in de persoon van 
majoor De Craene in het bijzonder - 
getracht hebben in de zaak van de 
ontvoerde en vermoorde kinderen 
succes te boeken c.p de rug van de 
kinderen." Verder schrijfi hij :"Dal 
daardoor alle rechtgeaarde leden van de 
rijkswacht. hun panner. hun kinderen en 
familieleden nogmaals worden geraakt 
in hun diepste menselijke gevoelens stel 
ik dagelijks vast: dat daardoor onder 
meer bij de leden van hel CBO en bij Je 
cel Verdwijningen. die zich elke dag 
zijn blijven inspannen. opnieuw oude 
wonden worden opengerukt hebben <k 
betrokkenen mij woensdag zeer duide 
lijk gemaakt." 
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Marc Verwilghen 

Nu is het voor mij ook zeer duidelijk 
waarom men hiertegen zo heftig heeft 
gereageerd. Als ik dit zie. stel ik vast dat 
ik er nog maar heel weinij van begrijp. 

Mijnheer de staatssecretaris. n.oeten wij 
hieruit besluiten dat de toenmalige 
minister van Binnenlandse Zaken 
samen met het commando van de 
rijkswacht, in strijd met de wet en hun 
bevoegdheden. een tekst inzake de 
majoor van het CBO opstelden of lieten 
opstellen die zo weinig mogelijk de 
eigen verantwoordelijkheid inzake 
steun en coördinatie in het daglicht zou 
stellen? 

Laat men, met andere woorden, van de 
kant van de minister van Binnenlandse 
Zaken deze aangelegenheid "blauw 
blauw", zal men dus een andere slogan 
kiezen die erop neerkomt "geen 
verantwoordelijkheid zonder verant 
woording" te vervangen door "verant 
woordelijkheid is gelijk aan discretio 
naire macht en handelen" ? 

Voor mij is dit incident van deze aard 
dat alleen al daarom een grondig 
onderzoek noodzakelijk zou zijn. 
minstens een beslissing door de 
mmister van Binnenlandse Zaken. 
Indien men werkelijk op deze wijze 
doorgaat met de verantwoordelijkheden 
in dit land te grabbel te gooien dan zal 
er op termijn geen enkel verantwoorde 
lijkheidsgevoel meer zijn. geen enkel 
vertrouwen rn -er in de instellingen 
bestaan. Alleen een parlementair 
onderzoek zal dit onoplosbaar maat 
schappelijk probleem aan de orde 
kunnen stellen. 

De voorzitter: De staatssecretaris heeft 
het woord. 

De heer Peeters, staatssecretaris voor 
Veiligheid en voor Maatschappelijke 
Integratie en Leefmilieu : Mijnheer de 
voorzitter. collega's, ik zal het antwoord 
voorlezen dat werd opgesteld door het 
departement van Binnenlandse Zaken 
en de rijkswacht. 

De documenten waarnaar de heer 
Verwilghen verwijst, werden niet 
opgesteld door de onderzoeksraad maar 
zijn het verslag dat toenmalig minister 
Vande Lanotte heeft opgesteld en 
toegezonden aan de commissie op 
20 november 1997. De documenten 
lichten de stand van zaken toe van het 
voorafgaandelijk onderzoek naar aan 
leiding van het parlementair onderzoek 
naar de wijze waarop het onderzoek 
werd gevoerd in de zaak Dutroux 
Nihoul. Het verslag geeft de voorlopige 
stand van de tuchtprocedures weer die 
de rijkswacht had opgestart in het 
betrokken dossier. 

De Nederlandstalige tekst mag geens 
zins worden voorgesteld als een latere 
aanpassing van de eerste Franstalige 
tekst. De Franstalige tekst is een 
vertaling van de Nederlandstalige 
versie. 

Twee alinea's verwijzen naar de 
eventuele verantwoordelijkheid van 
majoor De Craene. De Nederlandstalige 
tekst bepaalt op pagina 19 dat de cel te 
weinig haar ondersteunende. coördine 
rende en controlerende rol heeft 
gespeeld. Dit is toe te schrijven aan 
majoor De Craene. Derhalve moet een 
bijkomende opdracht worden gegeven. 
De tekst verwijst zeer duidelijk naar de 
drie elementen van verantwoordelijk 
heid - ondersteuning, coördinatie en 
controle - die geëvalueerd worden. 

De Franstalige tekst is identiek en 
verwijst eveneens naar de drie 
elementen. 

ln de Nederlandstalige conclusies staat 
uitdrukkelijk dat een onderzoek moet 
worden ingesteld om de verantwoorde 
lijkheid te onderzoeken inzake de 
controlerende functie. In de Franstalige 
tekst heeft men de drie elementen 
opnieuw opgesomd. De rijkswachttop 
beweert dat de verschillende teksten het 
gevolg zijn van een niet-aangepaste 
vertaling van de Nederlandse tekst. 

De toenmalige minister van Binnen 
landse Zaken was de mening toegedaan 
dat op basis van de elementen die waren 
aangebracht in de verslagen van het 
voorafgaandelijk onderzoek met betrek 
king tot majoor De Craene, een 
tuchtprocedure lastens betrokkene 
alleen moest worden ingesteld op grond 
van een gebrek aan verantwoordelijk 
heid inzake de controle op de cel 
Verdwijningen mer betrekking rot de 
onderzoeksdaden in hel dossier 
Dutroux tussen september en december 
1995. Dit betekent dal de Nederlands 
talige lekst de intenties en beslissingen 
van de toenmalige minister van 
Binnenlandse Zaken correct weergeeft. 

Ik verwijs terzake eveneens naar de 
passage in de Franstalige lekst, ik 
citeer: "En effet, d'après l'aperçu des 
interventions d'abord du BCR et par la 
suite, de la cellule des disparitions il 
apparaît qu'on est bien intervenu 
fréquemment afin de soutenir et de 
donner des infimnations aux enquêteurs 
sur place". Deze passage die identiek is 
ifl de twee teksten toont duidelijk aan 
dar de minister inzake het gebrek aan 
ondersteuning en coördinatie een meer 
genuanceerd standpunt innam en dat hij 
van oordeel was dat de feiten op dit vlak 
geen aanleiding tot een tuchtprocedure 
moesten geven. 

Mijnheer de voorzitter. ik denk niet dal 
men kan spreken over een bewust 
tekstverschil tussen de Nederlandstalige 
en de Franstalige versie van de 
conclusies. De Nederlandstalige tekst 
vertolkt op correcte wijze de intenties 
en de besluitvorming van de toenmalige 
minister van Binnenlandse Zaken. 

De voorzitter : De heer Marc 
Verwilghen heeft hel woord. 

De heer Marc Verwllghen 1VLD1: 
Mijnheer de voorzitter. u begrijpt dat ik 
tegen de staatssecretaris die een 
beminnelijk man is. niet op dezelfde 
manier kan repliceren als tegen de 
minister zelf en zeker nier als tegen zijn 
voorganger. 

Mijnheer de voorzitter, ik kan dit 
antwoord niet aanvaarden. Het werd als 
het ware "voorbereid" door de diensten 
van Binnenlandse Zaken en de 
rijkswachllop. Het sien de staatssecre 
taris dat hij dat met evenveel woorden 
heeft toegegeven. 
Het antwoord is volstrekt onvoldoende. 
De oorsprong van het verschil tussen de 
Franstalige en de Nederlandstalige tekst 
is elders te zoeken. De Franstalige tekst 
heeft gediend voor de zaak-Michaux. 
Daar had men de vrij uitgebreide zin 
met de drie elementen - steun. 
coördinatie en controle - nodig. De heer 
Michaux is de enige die in her dossier 
gestraft is geweest. 
Ten tweede. de Nederlandstalige tekst 
heeft gediend voor de zaak van de heer 
De Craene. Daar ligt het verschil, Er i!i. 
een duidelijke afspraak gemaakt. Wij 
hebben herhaaldelijk gezegd dat in een 
gerechtelijk onderzoek de controle op 
hel gerechtelijk onderzoek de taak is 
van de magistraat. Daarom behoudt 
men enkel controle wal de heer lx 
Craene betreft. Op die manier kan men 
achteraf zeggen dat er niets 0\'Cr 
controle in de wet staal en dat controle 
niet de taak is van een politieman. maar 
van een magistraat. Men heeft dus zedig 
gezwegen over de steun en de 
coördinatie. want dat is uitvoerend werk 
en daarvoor was men binnen de 
rijkswacht dus wel verantwoordelijk. 
Het is een prachtige doofpotoperatie 
die. als men het resultaat ziet. geslaagd 
is. vermits de verantwoordelijkheid die 
daaruit voonvloeit er een is van 0%. Dit 
is volledig in tegenstrijd met artikel 48 
van de wet op de rijkswacht. 
Mijnheer de voorzitter, ik zou daarover 
hebben gezwegen. ware hel niet dat in 
deze zaak nogmaals wordt aangetoond 
dat men verantwoordelijkheden perfect 
kan ontvluchten. indien men dit wenst. 
Als men op die weg verder gaat en de 
verantwoordelijkheden gewoon onder 
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de mat schuift. zie ik niet goed in 
waarom de burger het machtsmonopolie 
moet afstaan aan de rijkswacht, precies 
om haar toe te laten een aantal 
gerechtelijke taken uit te voeren. L''lt is 
de kern van de zaak. Als men dat n.et 
wil inzien. zal men onvrede en 
onzekerheid creëren en daarvan 1s het 
resultaat al bekend. Maslow schreef in 
1954 dat "het de keuzen voor extremen 
en anti-politiek zal inhouden". Mis 
schien legt dat al veel uit voor dit land. 

De voorzitter : De heer Geert 
Bourgeois heeft hel woord. 

De heer Geert Bourgeois (VUJ: 
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 
staatssecretaris, ten eerste, precies als 
collega Vcrwilghen ben ik bijzonder 
verrast, zelfs verbijsterd door het 
antwoord van de staatssecretaris op 
deze toch wel gefundeerde en gegronde 
interpellatie. De staatssecretaris zegt dat 
het probleem er een is van een niet 
aangepaste vertaling. Dat is het 
natuurlijk niet. Men kan een verschil 
hebben tussen de Nederlandstalige en 
de Franstalige versie, waarin een woord 
niet echt adequaat is vertaald of een 
term een andere inhoud heeft. Daarmee 
worden wij dagelijks in het wetgevend 
werk geconfronteerd. 

Hier gaat het duidelijk over drie 
onderscheiden begrippen : controle, 
ondersteuning en sturing. Dat zijn 
andere begrippen dan alleen het begrip 
controle. Het gaat over een andere 
inhoud van de opdracht die de 
onderzoekscommissie kreeg. Het is 
duidelijk dat de versie in het Frans 
fundamenteel verschilt van deze in het 
Nederlands. 

Ik weet niet of dit bewust is gebeurd of 
niet. Een conclusie staat overeind : het 
is een ontolereerbare slordigheid dat 
een opdracht in de twee talen 
verschillend wordt gegeven. 

Ten tweede, men kan niet anders dan 
besluiten - en hier sluit ik mij aan bij de 
woorden van de heer Verwilghen - dat 
het onderzoek van meet af aan 
uitdrukkelijk werd beperkt. Dat stoot 
mij tegen de borst, vooral als ik dat 
moet horen van de toenmalige minister 
van Binnenlandse Zaken die het 
parlement voortdurend kwam zeggen 
dat hij met handen en voeten is 
gebonden, en dat dit de reden is waarom 
hij niets kon doen. De tuchtprocedures 
lieten hem zogezegd niets toe. Van bij 
de aanvang heeft hij echter een sturing 
gegeven die beperkend was en dus kan 
de staatssecretaris dat niet afdoen als 
een probleem van een niet-adequate 
vertaling. Het is duidelijk dat bewust 
een beperkende keuze werd gemaakt. 

Wat de verantwoordelijkheidscultuur 
betreft heb ik in de zaak-Dutroux steeds 
gezegd dat er in dit land een heel groot 
tekort aan dit soort cultuur is. Men 
beseft niet hoezeer men de democratie 
daarmee schaadt. Er zijn personen 
vrijuit gegaan, te beginnen met de top 
die zware verantwoordelijkheden droeg 
in deze zaak. Blijkbaar heeft de minister 
van Binnenlandse Zaken, door zijn 
beperkende opdracht, daaraan meege 
werkt. 

De voorzitter : De heer Frans Lozie 
heeft het woord. 

De heer Frans Lozie (ECOLO 
AGALEV J: Mijnheer de voorzitter, 
mijnheer de staatssecretaris. iemand uit 
het korps. die in de procedure betrokken 
was, heeft de stap gezet om die brieven 
te schrijven naar de voorzitter van de 
commissie, naar de Senaatsvoorzitter en 
naar de minister van Justitie. De cultuur 
kennende binnen het korps en binnen 
die instelling, doet mij veronderstellen 
dat die persoon dat niet lichtzinnig doet. 
Hij doet dat niet op basis van 
vaststellingen zoals die werden beschre 
ven in het antwoord dat staatssecretaris 
Peeters, waarbij het louter om 
vertalingsslordigheden zou gaan. 

De heer Verwilghen heeft duidelijk 
gezegd : "Wij hebben het onderzoek 
anders moeten formuleren en laten 
verlopen dan wij zelf gewild hebben." 

Door de minister of het commando 
werd ingegrepen, werden suggesties 
gedaan of werd er gestuurd. Die feiten 
waren het uitgangspunt van de 
interpellatie. ln het gegeven antwoord 
probeert men alles te minimaliseren en 
dat lijkt mij in tegenspraak met het 
genomen initiatief. Het zou mij ten 
zeerste verwonderen dat iemand een 
dergelijke stap lichtzinnig zou doen. 

Indien het klopt dat er sturing is 
geweest, wil dit zeggen dat een minister 
in functie vanuit zijn positie en zijn 
bevoegdheid voor het korps heeft 
gehandeld. De bedoeling was dan 
duidelijk iemand in een bepaald 
onderzoek af te schermen. 

1k ben bijzonder benieuwd hoe de 
minister van Justitie zal reageren op 
mogelijke pogingen door een minister 
in functie om via geschriften invloed uit 
te oefenen op een onderzoek. Hiervoor 
bestaan procedures. Ik ben zeer 
nieuwsgierig hoe de minister van 
Justitie op dit schrijven zal reageren. 

Le président : Etant donné le calendrier 
des travaux. il nous sera probablement 
malaisé de connaître l'opinion du 
ministre de la Justice. Cependant, vous 
aurez encore la possibilité de poser des 
questions. demain, en séance plénière. 

Tot besluit van deze bespreking werden 
volgende moties ingediend. 

En conclusion de cette discussion, des 
motions ont été déposées. 

Je suis perplexe quant au sort qui leur 
sëra réservé, étant donné que le 
règlement prévoit le vote de celles-ci. 
en séance plénière. la semaine qui suit 
leur dépôt. Or, à partir de la semaine 
prochaine, les séances plénières 
n'auront normalement plus lieu. 
Conformément à Ja procédure. je ferai 
parvenir les motions au président de la 
Chambre en lui demandant de les 
examiner si possible. mais réglementai 
rement. leur sort sera laissé à 
I' appréciation du président de la 
Chambre. toute réunion postérieure à la 
dissolution des Chambres étant exclue. 
car ce serait anticonstitutionnel. 

Een motie van aanbeveling werd 
ingediend door de heer Marc Verwilg 
hen en luidt als volgt : 

"De Kamer, gehoord de interpellatie 
van de heer Marc Verwilghen 

en het antwoord van de staatssecretaris 
voor Veiligheid en voor Maatschappe 
lijke Integratie en Leefmilieu. vraagt de 
bevoegde minister het tuchtonderzoek 
inzake het CBO te onderwerpen aan een 
onderzoek en opnieuw de verantwoor 
delijkheid van de minister van 
Binnenlandse Zaken en de rijkswacht 
top te onderzoeken met '1etrekking tot 
de gevoerde tuchtprocedure." 

Une motion de recommandation a été 
déposée par M. Marc Verwilghen et est 
libellée comme suit : 

"La Chambre. ayant entendu l'interpel 
lation de M. Marc Verwilghen 

et la réponse du secrétaire d'Etat à la 
Sécurité, à l'intégration sociale et à 
l'Environnement, demande au ministre 
compétent de soumettre r enquête 
disciplinaire concernant le BCR à un 
examen et de reconsidérer la responsa 
bi lité du ministre de l'Intérieur et du 
sommet de la gendarmerie pour ce qui 
est de la procédure disciplinaire telle 
qu'elle a été menée." 

Een eenvoudige motie werd ingediend 
door de heren José Canon. Patrick Van 
Gheluwe en Daniël Vanpoucke. 

Une motion pure et simple a été 
déposée par MM. José Canon. Patrick 
Van Gheluwe et Daniël Vanpoucke. 

Over de moties zal later worden 
gestemd. De bespreking is gesloten. 

Le vote sur les motions aura lieu 
ultérieurement. La discussion est close. 
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Frans Luzie 

Interpellatie van de heer Geert 
Bourgeois tot de eerste minister over 
"de politieke kabinetten" (nr. 2326) 
(Het antwoord zal werden verstrekt 
door de staatssecretaris vo.. 'r Veilig• 
heid en voor Maatscha11.-,elijke 
Integratie en Leefmilieu) 
Interpellation de M. Ceert Bourgeois 
au premier ministre sur "les cabinets 
politiques" (n° 2326) 
( La réponse sera donnée par le 
secrétaire d'Etat à la Sécurité, à 
l'intégration sociale et à l'Environne 
ment) 

De voorzitter : De heer Geert 
Bourgeois heeft het woord. 

De heer Geert Bourgeois (VU1: 
Mijnheer de voorzitter. mijnheer de 
staatssecretaris, collega's. volgens de 
berichten over de Ministerraad van 
16 april 1999 werd er die vrijdag door 
de federale regering een ontwerp van 
koninklijk besluit goedgekeurd inzake 
de kabinetten. 

De rol en de omvang van de kabinetten 
zijn in dit land een oud zeer en 
voorwerp van talrijke discussies. Naar 
mijn mening is er hier ook op het 
communautaire vlak een verschillende 
visie. 

Als ik de tekst van het persbericht van 
de Ministerraad mag geloven. is dit 
ontwerp van kc · inklijk besluit eigenlijk 
niets meer dan een actualisering van 
oude koninklijke besluiten met techni 
sche aanpassingen en aanpassingen aan 
de staatehervormingsstructuur. Het gaat 
nok over technische regelingen zoals de 
bevoegdheid van de kanselarij van de 
eerste minister inzake de controle op de 
kabinetten van de andere regeringsle 
den. 

Mij viel onmiddellijk op dat dit ontwerp 
van koninklijk besluit blijkbaar niet 
wordt gesteund door de Vlaamse 
meerderheidspartijen. De fractieleider 
van de SP. de heer Vanvelthoven, heeft 
het over een gemiste kans en vindt dat 
een kabinet in principe niet meer dan 
6 of 7 persoonlijke raadgevers van een 
minister moet omvatten. Voor de 
beleidsvoorbereiding moet een minister 
volgens hem met zijn administratie 
werken. De heer Tant van de CVP is 
voorstander van een ander type van 
kabinetten en van een erg beperkt aantal 
politieke raadgevers. 

Mijn eerste vraag is tegelijk een 
vaststelling : klopt het dat in dit 
ontwerp van koninklijk besluit niet 
verder wordt gegaan dan een aantal 
technische aanpassingen, zonder dat 
wordt geraakt aan de rol en de omvang 
van de kabinetten ? Kunt u mij 

bevestigen of ontkennen dat zelfs wordt 
bepaald dat de omvang van de 
kabinetten en hun samenstelling zich 
uitstrekken tot en met de ultieme 
hofhouding zoals in de Middeleeuwen : 
de kok, de werksters, de chauffeur 
enzovoort. Dit moeten blijkbaar 
allemaal mensen zijn die behoren tor de 
politieke kleur van de minister. 

Tweede en belangrijke vraag : waarom 
heeft de regering niet beslist conform 
een overgrote meerderheid van de 
Vlaamse publieke opinie de kabinetten 
af te bouwen ? Ik verwijs naar wat de 
Vlaamse regering stelselmatig doet. 
weliswaar nog onvoldoende. onzes 
inziens. ln ieder geval evolueert het 
daar in de goede richting. Het zou zeker 
een daad van goed en wijs bestuur zijn 
geweest. mocht de regering als 
afscheidsgeschenk aan de volgende 
regering een koninklijk besluit hebben 
uitgevaardigd met een totaal nieuwe 
invulling van de rol van de kabinetten. 

Ik had de eerste minister willen vragen 
of hij achter het standpunt staat van de 
fractieleiders van de Vlaamse meerder 
heidspartijen. Als u mij daarop niet kunt 
antwoorden, mijnheer de staatssecreta 
ris. dan vernam ik graag wat uw 
persoonlijke mening dienaangaande is. 

Mijn derde fundamentele vraag luidt 
waarom de regering niet meer 
vertrouwen betoont in de administratie. 
Wanneer ik het goed voorheb. bepaalt 
het koninklijk besluit dat er eenmaal per 
maand overleg moet worden georgani 
seerd tussen de kabineuen en de 
administratie. Blijkbaar wordt die regel 
echter niet nageleefd. 

Ik heb hier voor mij de nota van het 
college van secretarissen-generaal van 
21 april 1999 dieu ongetwijfeld bekend 
is en die uitvoerig handelt over de 
toekomst van de federale ministeriële 
departementen. Welnu. het college stelt 
vast dat de overheid voor een aantal 
uitdagingen staat. onder andere de 
uitdieping van de Europese constructie 
en de aanpassing aan de opeenvolgende 
hervormingen van de Staat waarbij 
alsmaar meer bevoegdheden aan de 
gewesten en de gemeenschappen 
werden overgeheveld. Bovendien wordt 
men, aldus de nota. geconfronteerd met 
de versnippering van het federaal 
openbaar ambt en met het risico van 
marginaliseren van ministeriële depar 
tementen door de oprichting van de vele 
instellingen van openbaar nut enzo 
voort. 

De \'OOr mijn interpellatie belangrijkste 
aanklacht in de nota van het college van 
secretarissen-generaal staat in punt 
2.4 en is de volgende - ik lees het u 
voor - : HDe laatste jaren worden de 
administraties door de politieke overhe- 

den steeds vaker uitgesloten van de 
voorbereiding van de politieke opties en 
de wettelijke en reglementaire teksten 
die deze gestalte geven. De meest 
recente evolutie is dus de groeiende rol 
van de ministeriële kabinerten die 
voortaan een volledige vrijheid hebben 
om de rol van de administratie te 
verdringen. met alle schadelijke 
gevolgen dut dit kan hebben voor het 
openbaar ambt in het algemeen. ln dat 
opzicht dient vastgesteld te worden dat 
de protocolakkoorden tussen de kabi 
netten en de departementen. als zij al 
bestaan. slechts heel gedeeltelijk 
toegepast worden". Het college doet cr 
dus zijn beklag over dat zelf!> het 
minimale protocol op het federale 
niveau nauwelijks wordt nageleefd. 

Ten vierde. beval het koninklijk besluit 
nieuwe deontologische regels "! Ik denk 
aan het integriteitsbeleid waarmee men 
in onze buurlanden reeds ver gevorderd 
is. Daar zijn er zowel voor de 
administratie als voor het politiek 
personeel inregrueusregels voor gevoe 
lige en conflictueuze situaties. ln dat 
verband vernam ik ook graag of het 
koninklijk besluit voorziet in nieuwe 
regelingen voor wie overstapt van het 
kabinet naar de administratie of het 
gerecht. Met andere woorden. blijven 
politieke benoemingen en bevorderin 
gen naar topfuncties mogelijk "! Ik 
verwijs naar de zeer recente benoeming 
van de kabinetschef van de minister van 
Justitie 101 advocaat-generaal bij het 
Hof van Cassatie. wat een politieke 
benoeming was aangezien de functie 
bijna een jaar vacam bleef tot het 
geschikte moment. mei name hel einde 
van de legislatuur. 

De voonltler : De staatssecretaris llcdl 
het woord. 

De heer Peelers. staatssecretaris voor 
Veiligheid en voor Maatschappelijke 
Integratie en Leefmilieu : Mijnheer de 
voorziuer, de koninklijke besluiten van 
20 mei 1965 en 13 februari 1973 over 
de samenstelling en de werking van de 
ministeriële kabinetten worden inder 
daad door een nieuwe reglementering 
vervangen. louter en alleen om een 
aantal vormelijke en juridische proble 
men te verhelpen. 

De twee koninklijke besluiten worden 
samengebracht tot één koninklijk 
besluit: de teksten ervan worden 
aangepast aan de staatsbervorming en er 
wordt een definitieve regeling voor het 
juridisch statuut van de personeelsleden 
van öe kabinetten uitgetekend. Zo werd 
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Peeters 

om praktische redenen hel hulpperso 
neel geïntegreerd in het kader van hel 
uitvoerend personeel er, wordt de 
ontslagtoelage van somrmje perso 
neelsleden van de kabinetten r,.,uwkeu- 
rig gedefinieerd. · 
Van de gelegenheid werd ook gebruik 
gemaakt om de cont.ole aan de 
kanselarij toe le vertrouwen, wat in de 
praktijk al gebeurde maar thans 
reglementair is vastgelegd. 
Verder is het inderdaad zo dat de 
vroegere tekst integraal werd overgeno 
men en dat er door de huidige regering 
geen fundamentele wijzigingen werden 
voorgesteld. Het is onze filosofie dat het 
- nu de Kamers eerstdaags worden 
ontbonden - niet meer deze regering 
toekomt om fundamentele opties te 
nemen over de samenstelling van de 
kabinetten van de volgende regering. 

De voorzitter : De heer Geert 
Bourgeois heeft het woord. 

De heer Geert Bourgeois (VU) : 
Mijnheer de voorzitter. dit antwoord 
bevestigt wal ik via de pers vernam. 
Deze aanpassing is louter technisch; er 
zit geen beleidsvisie achter. 
Mijnheer de staatssecretaris, u ver 
schuilt zich achter het feit dat het 
parlement binnenkort wordt ontbonden 
om de regering geen nieuwe beslissin 
gen te laten nemen. Daarvan ontgaat de 
logica mij. Ik meen dat het om een 
schaamlapje gaat dal de verdeeldheid 
onder de meerderheid moet verbergen. 
U hebt niet geantwoord op mijn vraag 
of u het standpunt van de fractieleider 
van uw partij op dil punt onderschrijft. 
Aan Vlaamse zijde wordt geopteerd 
voor een andere invulling van de 
kabinetten en voor een grotere 
roltoekenning aan de administraties. 
Hoe wilt u de administratie meer 
betrekken bij het beleid, de ambtenaren 
meer motiveren als ze niet eens de kans 
krijgen om beleidsvoorbereidend te 
werken, zoals dat in andere landen wel 
gebeurt waar het beleid minder 
natte-vingerwerk is '! De Vlaamse 
regering kiest hier wel voor. U blijft 
opteren voor oude systemen. Ik citeer 
de heer Haek, kabinetschef van de 
minister van Binnenlandse Zaken, die 
zegt : "De Wetstraat ligt aan onze 
voeten". Dil is zo, letterlijk en 
figuurlijk. Hij zit op zeven hoog maar 
ontkent ook niet dat de kabinetten meer 
macht hebben dan de parlementsleden. 
Zolang u deze filosofie blijft volgen. 
geeft u een zeer slecht politiek signaal. 
Het is de verkeerde optie als men tot 
meer democratie en meer transparantie 
wil komen. 

De veerzltter : Tot besluit van deze 
bespreking werden volgende moties 
ingediend. 

En conclusion de cette discussion, des 
motions ont été déposées. 

Een motie van aanbeveling werd 
ingediend door de heer Geert Bourgeois 
en luidt als volgt : 

"De Kamer, gehoord de interpellatie 
van de heer Geert Bourgeois 

en het antwoord van de staatssecretaris 
voor Veiligheid en voor Maatschappe 
lijke Integratie en Leefmilieu 

beveelt de regering aan : 

- onverwijld een nieuw koninklijk 
besluit uit te vaardigen waarin de 
omvang en de rol van de politieke 
kabinetten drastisch teruggedrongen 
worden; 

- de administratie te herwaarderen en 
volwaardig te belasten met de 
voorbereiding van het beleid, de wellen 
en de besluiten." 

Une motion de recommandation a été 
déposée par M. Geert Bourgeois et est 
libellée comme suit : 

"La Chambre, ayant entendu l'interpel 
lation de M. Geert Bourgeois 

et la réponse du secrétaire d'Etat à la 
Sécurité, à l'intégration sociale et à 
l'Environnement 

recommande au gouvernement : 

- de promulguer sans tarder un nouvel 
arrêté royal tendant à réduire l'impor 
tance et le rôle des cabinets politiques: 

- de revaloriser l'administration et de la 
charger de la préparation à part entière 
de la politique. des lois et arrêtés." 

Een eenvoudige motie werd ingediend 
door de heren Patrick Van Gheluwe. 
José Canon en Daniël Vanpoucke. 

Une motion pure et simple a été 
déposée par MM. Patrick Van Gheluwe. 
José Canon et Daniël Vanpoucke. 

Je signale, comme je l'ai déjà dit tout à 
l'heure. que le règlement prévoit que les 
motions sont votées en séance plénière, 
au plus tard, la semaine qui suit le dépôt 
de celles-ci et, au plus tôt, dans les 
quarante-huit heures. 

Nous sommes aujourd'hui le mercredi 
28 avril 1999 et dans quarante-huit 
heures les Chambres auront probable 
ment été dissoutes. Le dépôt des 
motions revêt bien entendu un caractère 
formel. Je les transmettrai au président. 

Over de moties zal later worden 
gestemd. 

Le vote sur les motions aura lieu 
ultérieurement. 

De heer Geert Bourgeois heeft het 
woord. 

De heer Geert Bourgeois (VI_!) : 
Mijnheer de voorzitter, misschien kan 
in dit geval - bij unanimiteit - worden 
afgeweken van het Reglement. Ik 
apprecieer uw voorstel om zelf dit 
probleem bij de voorzitter aan te 
kaarten. Her beschikkend gedeelte van 
de motie beveelt de regering aan om 
onverwijld een nieuw koninklijk besluit 
uit te vaardigen waarin de omvang en 
de rol van de politieke kabinetten 
drastisch worden teruggedrongen, en de 
administraties te herwaarderen en 
volwaardig te belasten met de 
voorbereiding van het beleid. de wetten 
en de besluiten. 

De voorzitter : De bespreking is 
gesloten. 

La discussion est dose. 

Mondelinge vraag van de heer 
Luc Goutry aan de minister van 
Ambtenarenzaken over "de verzeke 
ringen tegen ongevallen voor leden 
niet ambtenaren van de commissie 
voor vergoedingspensioenen" 
(nr. 2190) 
Question orale de M. Luc Goutry au 
ministre de la Fonction publique sur 
'1'assurance contre les accidents des 
non-fonctionnaires, membres des 
commissions des pensions d'indemni 
sation" (n° 2190) 
De voorzitter : De heer Luc Goutry 
heeft het woord. 

De heer Luc Goutry ,cvP, : Mijnheer 
de voorzitter. hoewel dit geen 
ingewikkelde vraag is. blijkt het 
antwoord dat wel te zijn. Deze 
problematiek sleept al aan sinds 19X7. 
ln de jaren tachtig zijn daarover 
verschillende vragen gestetd. Men heeû 
beloofd om de toestand te bekijken. 
maar 101 op heden is dit nog niet 
geregeld. 

Mijnheer de minister. er zijn in de 
administratie tal van commissies voor 
vergoedingspensioenen, zowel in eerste 
aanleg als in beroep. Deze commissies 
zijn samengesteld uit afgevaardigden 
van de vereniging van slachtoffers in 
vredes- en oorlogstijd, magistraten, 
hogere en lagere officieren. 
commissarissen-verslaggevers. 
enzovoort. 

Mijn vraag heeft vooral betrekking op 
de mensen die dit vrijwillig doen. als 
gewezen militair. of als gewezen 
rijkswachter in dit geval, en van een 
dergelijk administratief rechtscollege 
deel uitmaken. ln die commissie. die 
wekelijks vergadert. wordt gedelibe 
reerd over aanvragen voor onder meer 
vergoedingspensioenen. Op een bepaald 
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Luc Goutry 

ogenblik heeft iemand bij het verlaten 
van een dergelijke commissievergade 
ring. een ongeval. Eigenlijk gaat het dus 
om een arbeidsongevcl of een 
dienstongeval in dat ge 'al. Deze 
persoon heeft zich flink bezeerd en 
houdt daaraan bovendien nog een aantal 
kosten over. Hij vraagt zich l'f of hij 
daarvoor is verzekerd. 
Nu blijkt daarvoor nog steeds geen 
verzekering te bestaan, hoewel dat 
reeds 12 jaar geleden aan de orde werd 
gebracht. 

Ik wil dan ook aan de minister met 
enige aandrang vragen of dit niet wordt 
onderschat. Immers, stel dat dit een 
zwaar ongeval - hoewel dit ongeval 
voor de betrokkene al meer dan zwaar 
genoeg is - met een fatale afloop zou 
zijn geweest, wat zijn dan op 
verzekeringstechnisch vlak de gevolgen 
daarvan '! Het gaat over mensen die 
zich nagenoeg vrijwillig, tegen een 
kleine zitpenning, ten dienste stellen 
van een officieel orgaan - een 
cornrmssie van vergoedingspensioe 
nen - en een ongeval krijgen op weg 
naar of van die vergadering of terwijl de 
vergadering bezig is. 

Mijnheer de minister, ik vermoed dat u 
van deze situatie op de hoogte bent, 
want uw voorgangers werden daarover 
herhaalde malen ondervraagd. Wat gaat 
u concreet ondernemen om hiervan 
werk te maken '! 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Flahaut, minister van 
Ambtenarenzaken : Mijnheer de voor 
zitter, dames en heren, de vraag is 
inderdaad niet nieuw. Sinds verschil 
lende jaren reeds zijn er veel 
administratieve commissies en rechts 
colleges die onder meer bestaan uit 
gepensioneerde magistraten of personen 
die niet tot de administratie behoren. 
De wet van 3 juli 1967 betreffende de 
preventie van of de schadevergoeding 
voor arbeidsongevallen, voor ongeval 
len op de weg naar en van het werk en 
voor beroepsziekten in de overheidssec 
tor is slechts toepasselijk op de 
personeelsleden van de overheidsdien 
sten. 
Het begrip arbeidsongeval verwijst 
noodzakelijk naar de noties onderge 
schiktheid en bezoldiging. Dat kan niet 
gelden voor deze personen. 
Het is tot op heden niet onze bedoeling 
het toepassingsgebied van de wet van 
3 juli 1967 uit te breiden tot de leden 
van deze comités, adviesraden of 
commissies, met name de commissies 
voor vergoedingspensioenen. 

Ik ben evenwel van oordeel dat het aan 
te bevelen is dat de minister die de 
voogdij heeft over deze commissies 
voorziet in verzekeringscontracten om 
de betrokkenen te kunnen dekken tegen 
de risico's op "ambtsongevallen" die 
aan hun werkzaamheden verbonden 
zijn, wanneer zij aan de zittingen van 
deze commissies deelnemen. 

Je suis intervenu auprès des ministres 
concernés pour qu'ils se renseignent sur 
le fait de savoir si une assurance avait 
bien été contractée pour ces personnes. 
C'est la seule voie à prendre sous peine 
de donner trop de champ à la loi de 
juillet 1967. 

De voorzitter : De heer Luc Goutry 
heeft het woord. 

De heer Luc Goutry (CVP) : Mijnheer 
de voorzitter. ik kan het deze minister 
natuurlijk niet kwalijk nemen dat deze 
zaak nog niet is geregeld. Zijn 
voorgangers hebben ook altijd gezegd 
dat elke instantie dat probleem zou 
moeten regelen. Daarbij werd steeds 
naar het antwoord van de anderen 
verwezen. 

Mijnheer de minister. het spreekt voor 
zich dat er op die manier nooit iets van 
terechtkomt. Eigenlijk is het zo simpel. 
Men vraagt niet de toepassing van de 
wet op de arbeidsongevallen. want die 
is terzake inderdaad niet toepasbaar. 
Het gaat om het heel eenvoudige 
principe van burgerlijke aansprakelijk 
heid dat elke organisator van om het 
even welke aangelegenheid toepast en 
de mensen verzekert voor wat ze doen 
zodat ze gedekt zijn voor al de kosten 
die uit een ongeval voortvloeien. 

Het komt er dus op aan, en liefst 
gecoördineerd, dat vanuit uw ambt 
iemand zou beslissen een verzekering 
voor al deze mensen te sluiten zodat. 
wanneer hen iets overkomt ze verzekerd 
zijn. 

Het is toch ongelooflijk te moeten 
vaststellen dat. na 12 jaar en nu 
opnieuw met een concreet ongeval dat 
zich voordoet waarbij betrokkenen 
duizenden franken schade lijden, zij 
bedankt worden voor de bewezen 
diensten, voor een kleine zitpenning 
wel altijd naar Brussel mogen komen. 
maar als men dan een ongeval heeft. 
men niet eens verzekerd is. Dit zal de 
motivatie van die mensen ondermijnen. 
wat natuurlijk jammer is. 

Wij zijn nagenoeg op het einde van deze 
legislatuur. Er zal waarschijnlijk. tenzij 
in de lopende zaken. niet zoveel kunnen 
gebeuren, maar ik blijf toch heel hard 
op een dergelijke zeer eenvoudige 
oplossing aandringen. 

M. Flahaut, ministre : A côté du fait 
que ces personnes siègent dans les 
commissions, elles siègent rarement à 
titre bénévole. C'est au moment de la 
constitution de ces commissions qu · il 
faut faire le partage entre ce qui sera 
affecté à r assurance et ce qui sera 
affecté aux jetons de présence et autres 
indemnités. Cela doit aussi faire partie 
de I' ensemble de la révision de toutes 
les indemnités octroyées dans toutes les 
commissions qui ont été créées ces 
dernières années. 

Le président : L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 

Mondelinge vraag van de heer Frans 
Lozie aan de vice-eerste minister en 
mini~ter van Binnenlandse Zaken 
over "problemen met de gebouwen 
van de rijkswacht te Sint-Andries 
Brugge" (nr. 2263) 
(Het antwoord zal worden verstrekt 
door de staatssecretaris voor Veilig 
heid en voor MaatKbappelijke 
Integratie en Leefmilieu) 
Question orale de M. Frans Lozie au 
vice-premier ministre et ministre de 
l'Intérieur sur "les problèmes de 
bâtiments de la gendarmerie de 
Sint-Andries-Brugge" (0° 2263) 
(La réponse sera donnée par le 
secrétaire d'Etat à la Sécurité, à 
l'Intégratioo sociale et à !'Environne 
ment) 
De voorzitter : De heer Frans Lozie 
heeft hel woord. 

De heer Frans Lozle 1ECOLO 
AGALEV1 : Mijnheer de voorzitter, 
mijnheer de staatssecretaris. de rijks 
wacht van Brugge is sinds anderhalf 
jaar in haar nieuwe gebouwen in de 
Zandstraal in Sint-Andries-Brugge 
gevestigd. Deze gebouwen behoorden 
vroeger tot de vrouwengevangenis 
Refuge, waarvan een ander gedeelte il'> 
omgebouwd tot een gesloten centrum 
voor illegalen. Mijn vraag heeft 
betrekking op het gedeelte van bet 
gebouw dat voor de rijkswacht is 
bestemd. Naar verluidt zouden er 
problemen zijn met de vochtigheid van 
het gebouw. met nogal wat ziektever 
zuim bij het rijkswachtpersoneel tot 
gevolg. 

Mijnheer de staatssecretaris. bent u op 
de hoogte van deze problematiek ? 
Kunt u mij bevestigen dat daaromtrent 
een studie is uitgevoerd door het 
instituut Louis Pasteur ? De conclusie 
van deze studie zou zijn dat om de zaak 
ten gronde op te lossen. het gebouw 
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Frans Lozie 

eigenlijk zou moeten worden afgebro 
ken of zeer grondig worden gesaneerd. 
Welke maatregelen zijn op korte termijn 
te nemen ter bescherming van de 
gezondheid van het rijkswachtperso 
neel '? 

De voorzitter : De staatssecretaris heeft 
het woord. 

De heer Peeters. staatssecretaris voor 
Veiligheid en voor Maatschappelijke 
Integratie en Leefmilieu : Mijnheer de 
voorzitter. collega ·s. sedert enige tijd 
hebben sommige personeelsleden die in 
het kwartier Brugge werken, inderdaad 
klachten inzake welzijn. De klachten 
zijn gesitueerd in bepaalde gedeelten 
en/of lokalen van het hoofdgebouw en 
hebben zowel betrekking op het 
algemeen welzijn als op specifieke 
problemen inzake gezondheid. 

ln een eerste fase hebben de 
preventieadviseurs van de rijkswacht - 
de veiligheidsdienst en de medische 
dienst - vastgesteld. onder meer door 
metingen en bezoeken, dat er inderdaad 
problemen waren maar dat doorgedre 
ven onderzoek noodzakelijk bleek. 

Op 13 en 14 januari 1999 werden door 
het Louis Pasteur-instituut in het 
kwartier Brugge analyses uitgevoerd. 
Op basis van de uitgevoerde analyses 
besluit het instituut dat de klachten 
inzake gezondheid van de personeelsle 
den. werkzaam in het kwartier, vooral 
worden veroorzaak. door een tekort aan 
verluchting en een gebrekkig onder 
houd van de lokalen. Van een eventuele 
afbraak van het gebouw is in de 
conclusies van het instituut Louis 
Pasteur absoluut geen sprake. 

Ingaande op de conclusies van de 
analyses van het Louis Pasteur-instituut 
heeft de veiligheidsdienst van de 
rijkswacht een aantal concrete rnaarre 
gelen voorgesteld en voor uitvoering 
aan de betrokken diensten voorgeschre 
ven. 

Wat de reukhinder in de lokalen 
grenzend aan de binnenkoeren betreft 
zal de verluchting van de septic tanks 
binnenkort worden aangepast. Inzake 
de problemen in de kelderlokalen en de 
burelen dient onmiddellijk een aantal 
maatregelen te worden genomen. Het 
onderhoudsprogramma van de lokalen 
moet worden aangepast zodat de 
vastgestelde tekortkomingen maximaal 
kunnen worden gereduceerd. Deze 
maatregel heeft onder meer betrekking 
op het aantal poetsbeurten. de gebruikte 
technieken en middelen en het opstellen 
van een onderhoudsfiche per lokaal. Er 
moet worden nagegaan of de diverse 
filtersystemen die werden geplaatst 
behoorlijk worden onderhouden. Het 

personeel moet door de preventieadvi 
seurs - de veiligheidsofficiers en de 
arbeidsgeneesheer - en de eenheidsge 
neesheer mondeling worden geïnfor 
meerd omtrent de problemen en de 
genomen maatregelen om het te 
sensibiliseren om de lokalen geregeld te 
verluchten en het rookverbod na te 
leven. Bij de aankoop van onderhouds 
producten moet het advies van de 
preventieadviseur worden gevraagd 
teneinde de meest adequate producten 
aan te schaffen. 
Bepaalde maatregelen dienen binnen 
een iets langere termijn te worden 
uitgevoerd. Het probleem van de 
ventilatie moet in zijn geheel worden 
onderzocht, dus niet enkel de 
luchtaanvoer maar ook de luchtafvoer. 
Op advies van de arbeidsgeneesheer 
moeten de personeelsleden met bijzon 
dere gezondheidsproblemen tijdelijk op 
een andere plaats in het gebouw worden 
tewerkgesteld. Er moeten onderhouds 
contracten voor de afvoer- en 
airco-systemen worden afgesloten. Een 
aantal werken. onder meer het 
vastleggen van de tegels van het vals 
plafond teneinde stofverspreiding te 
vermijden, moeten worden uitgevoerd. 
Bovendien zal. bij afwezigheid van 
acute klachten. de veiligheidsdienst van 
de rijkswacht binnen de 12 maanden 
een controleanalye organiseren. 

De voorzitter : De heer Frans Lozie 
heeft het woord. 

De heer Frans Lozie (ECOLO 
AGALEV): Mijnheer de voorzitter. 
mijnheer de staatssecretaris. ik dank u 
voor het zeer concrete antwoord. 
waaruit blijkt dat de problematiek soms 
minder dramatisch is dan wordt 
voorgehouden. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

Mondelinge vraag van de heer Daniël 
Vanpoucke aan de vice-eerste minis 
ter en minister van Binnenlandse 
Zaken over "de toegezegde verlenging 
van de termijnen voorzien in het 
koninklijk besluit van 7 juli 1994 en 
in het koninklijk besluit van 
25 juni 1991" (nr. 2273) 
(Het antwoord zal worden verstrekt 
door de staatssecretaris voor Veilig 
heid en voor Maat.schappelijke 
Integratie en Leefmilieu) 

Question orale de M. Daniël 
Vanpoucke au vice-premier ministre 
et ministre de l'Intérieur sur "la 
prorogation des délais prévus à 
rarrêté royal du 7 juillet 1994 et 
l'arrêté royal du 25 juin 1991" 
(n° 2273) 

(La réponse sera donnée par le 
secrétaire d'Etat à la Sécurité, à 
l'intégration sociale et à l'Environne 
ment) 
De voorzitter : De heer Daniël 
Vanpoucke heeft het woord. 

De heer Daniël Vanpoucke ,cvr,: 
Mijnheer de voorzitter. mijnheer de 
staatssecretaris, collega's, op 2 decem 
ber laatstleden heb ik de minister van 
Binnenlandse Zaken gewezen op hel 
koninklijk besluit van 7 juli 1994. dal 
een regeling inhoudt van de gevolgen 
van de beslissing om aan een landelijk 
politiekorps een stedelijk karakter te 
verlenen. Artikel 6 van genoemd 
koninklijk besluit bepaalt de overgangs 
maatregelen met betrekking tot de 
benoeming van de hoofdveldwachtcr of 
de enige veldwachter in het stedelijk 
politiekorps. 

De minister heeft toen geantwoord dat 
de overgangsmaatregel. vastgelegd in 
de eerste paragraaf van artikel 6 van het 
koninklijk besluit, zou worden verlengd 
tot en met 31 december 1999. Het 
betreft de bepaling die zegt dar de 
hoofdveldwachter of de enige veld 
wachter. die moet worden voorgedragen 
voor de eerste benoeming tol de graad 
van commissaris van politie. geacht 
wordt te voldoen aan de bij koninklijk 
besluit vastgestelde benoemingsvoor 
waarden voor commissaris van politie 
indien hij niet in het bezit is van hel 
brevet van officier van gemeentepolitie. 

Op 6 januari 1999 stelde ik eveneens 
een vraag omirent de verlenging van de 
overgangsmaatregel die is vastgelegd in 
het koninklijk besluit van 25 juni 1991. 
Daarin wordt. in anikel 47. bepaald dat 
de officieren van rijkswacbt de 
mogelijkheid krijgen om ollkicr van 
gemeentepolitie te worden zonder in hel 
bezit te zijn van hel brevet van ollicier 
van gemeentepolitie. noch bekleed IC 
zijn met de graden van gemeentepolitie. 

De overgangsmaatregel nam een einde 
op 31 december 1998. maar de minister 
beloofde mij in een verlenging te 
voorzien lot I januari 2000. Mijn 
vragen zijn dan ook de volgende : 

Is de door de minister toegezegde 
verlenging van beide overgangsmaatre 
gelen reeds goedgekeurd ·? 

Zijn de wijzigingen in de vermelde 
koninklijke besluiten gepubliceerd in 
het Belgisch Staatsblad '! 

Zo niet. waarom werden deze termijnen 
niet verlengd ·1 

De ,·oorzilter : De staatssecretaris heeft 
het woord. 
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De heer Peeters, staatssecretaris voor 
Veiligheid en voor Maatschappelijke 
Integratie en Leefmilieu : Mijnheer de 
voorzitter. collega ·s. ik zal zeer kort 
antwoorden. 

De twee aangehaalde koninklijke 
besluiten slaan opnieuw op de agenda 
van de Ministerraad van JO april. 
conform de notifie •. ,ie van de 
Ministerraad van 5 februari, waarin 
werd bepaald dat de minister van 
Binnenlandse Zaken een globale nota 
zou voorleggen omtrent die problema 
tiek wanneer één van de andere 
ministers daarom zou vragen. 

Volgende vrijdag zal dus een beslissing 
worden genomen omtrent de opportuni 
teit om die twee overgangsmaatregelen 
alsnog te verlengen. Dat zal niet 
evident zijn. aangezien de termijn van 
overgangsmaatregelen reeds sinds 
4 maanden verstreken is. Vooral de 
verlenging van het koninklijk besluit 
van 25 juni 1991 inzake de 
rijkswachtofficieren vergt een hele 
overlegprocedure. meer bepaald over de 
betrokkenheid van de gewestregerin 
gen, het voorleggen aan en het 
onderhandelen met de vakbonden en het 
inwinnen van het advies van de Raad 
van State. afdeling wetgeving. Dat kan 
nog enige tijd in beslag nemen, maar de 
politieke beslissing terzake zal vrijdag 
30 april worden genomen. 

De voorzitter : De heer Daniël 
Vanpoucke heet. het woord. 

De heer Daniël Vanpoucke (CVP): 
Mijnheer de staatssecretaris. ik begrijp 
uiteraard uw antwoord. maar ik vraag 
mij wel af waarom zo lang werd 
gewacht met het nemen van een 
beslissing. Als men zo lang wacht. 
gelden de door u aangehaalde 
argumenten inderdaad, maar waarom 
werd er niet onmiddellijk werk van 
gemaakt? 

Staatssecretaris Peeters : Omdat de 
opportuniteit ervan ter discussie staat. 
Daarom zal vnjdag een politieke 
beslissing worden genomen. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

Mondelinge vraag van de heer Daniël 
Vanpoucke aan de vice-eerste minis 
ter en minister van Binnenlandse 
Zaken over "de publicatie en de 
uitvoering van de wetgeving aan 
gaande het statuut van de lokale 
mandatarissen" {nr. 2274) 
(Het antwoord zal worden verstrekt 
door de staatssecretaris voor Veilig 
heid en voor Maatschappelijke 
Integratie en Leefmilieu) 

Question orale de M. Daniël 
Vanpoucke au vice-premier ministre 
et ministre de l'Intérieur sur "la 
publication et l'exécution de la 
législation relative au statut des 
mandataires locaux" (n" 2274) 
(La réponse sera donnée par le 
secrétaire d'Etat à la Sécurité, à 
l'intégration sociale et à l'Environne 
ment) 

De voorzitter : De heer Daniël 
Vanpouckc heeft hel woord. 

De heer Daniël Vanpoucke (CVP> : 
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 
staatssecretaris. op 25 februari 1999 
keurde de Kamer verschillende wets 
ontwerpen goed, die het statuut van de 
lokale mandataris moeten verbeteren. 
Een maand later. op 25 maan. keurde 
ook de Senaat deze teksten definitief 
goed. 

De meeste wetsontwerpen zullen pas na 
de volgende gemeenteraadsverkiezin 
gen van toepassing zijn. Twee 
wetswijzigingen met een belangrijke 
impact zouden echter eerder in werking 
kunnen treden en aldus nog effect 
hebben op de huidige mandatarissen. 

In het wetsontwerp tol verbetering van 
de bezoldigingsregeling en van het 
sociaal statuut van de lokale verkozenen 
wordt artikel 19 van de nieuwe 
gemeentewet aangevuld met een 
paragraaf 4. 
Indien een burgemeester of schepen niet 
via een ander sociaal of beroepsstatuut 
beschermd wordt door de sociale 
zekerheid. zal hij door deze: wetswijzi 
ging in de toekomst qua sociaal statuut 
als contractuele werknemer van de 
gemeente worden beschouwd. met 
uitzondering van de pensioenregeling. 
De Koning kan deze regeling reeds voor 
2!XJI in werking laten treJen. 
Een andere sociale problematiek betreft 
de cumulatie van de wedde van 
burgemeester of schepen mei een 
sociale uitkering. Het wetsontwerp tot 
wijziging van de artikelen 12 en 19. 
§ 1 van de nieuwe gemeentewet biedt 
hiervoor een oplossing. Hierdoor zal het 
gemeentebestuur. op de wijze door de 
Koning bepaald, het verlies aan 
vervangingsinkomen tot een bepaald 
maximumbedrag kunnen compenseren 
in gemeenten met maximaal 50 000 
inwoners. Bij amendement werd deze 
regeling ook van toepassing gemaakt op 
de presentiegelden die in grote steden 
met een hoog vergaderritme vrij snel 
kunnen oplopen voor raadsleden met 
een vervangingsinkomen. Deze wet zal 
in werking treden op de eerste dag van 
de maand volgend op de publicatie 
ervan in het Belgisch Staatsblad. 

Over deze wetswijzigingen wil ik de 
minister een aantal vragen stellen. 

Ten eerste. wanneer zullen deze teksten 
gepubliceerd worden ? 

Ten tweede. zijn de noodzakelijke 
uitvoeringsbesluiten reeds klaar zodat 
zij samen met de wetten kunnen worden 
bekendgemaakt in hel Belgisch Staats 
blad? 

Ten derde, hoe zal de minister de 
problematiek oplossen voor de manda 
tarissen die voor deze legislatuur reeds 
een weddevcrmindcring hebben aange 
vraagd ? 
Ten vierde. de RVA zou uitdrukkelijk 
stellen dat het compenserend bedrag 
niet in aanmerking wordt genomen om 
de vermindering van werkloosheidsuit 
kering te bepalen. Indien rust- of 
overlevingspensioenen slechts gedeelte 
lijk verminderd worden, zou hel 
toekennen van een compenserend 
bedrag wel kunnen leiden tot een 
volledige schorsing waarna het corn 
penserend bedrag kan worden opgetrok 
ken tot het maximum. Zou de minister 
deze cascade niet kunnen vermijden 
door in het uitvoeringsbesluit te stellen 
dat het compenserend bedrag. uitge 
keerd door de uemeente. niet in 
aanmerking mag worden genomen voor 
een vermindering of zelfs schorsing van 
het rust- of overlevingspensioen "! 

De voonilter : De staatssecretaris heeft 
het woord. 

De heer Peeters. staatssecretaris voor 
Veiligheid en voor Maatschappelijke 
Integratie en Leefmilieu : Mijnheer de 
voorzitter. collega's, de wetswijzigin 
gen zullen in de komende weken in het 
Belgisch Staatsblad gepubliceerd wur 
den. De uitvoeringsbesfuiten worden 
thans voorbereid. 

Met bctrekkin!! tot het eerste uitvoe 
ringsbesluu inzake het sociaal statuut. 
heeft het ministerie van Sociale Zaken 
aan Binnenlandse Zaken een vooronr 
werp voorgelegd. Tegelijkertijd werd 
aangegeven dat deze tekst ook nog 
moest worden voorgelegd aan de 
inspectie van Financiën. Voort!i moet 
door het ministerie van Begroting een 
advies worden uitgebracht inzake de 
budgettaire weerslag. Daarna moet de 
Nationale Arbeidsraad advies uitbren 
gen en tot slot moet de tekst worden 
voorgelegd aan de Ministerraad en de 
Raad van State. Het voorontwerp van 
uitvoeringsbesluit moet dus nog een vrij 
lange procedure doorlopen. Tijdens 
deze legislatuur kan dit nie! mee, 
worden afgewerkt. 
Wat het tweede uitvoeringsbesluit 
betreft met betrekking tot de 
bezoldigings- en cumulatieregeling. 
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Peeters 

onderzoekt de administratie van 
Binnenlandse Zaken momenteel de 
zaak en stelt ze de tek, \ op. Een 
mogelijke oplossing bestaat vin dat de 
mandataris die zich in de .~oor u 
geschetste situatie bevindt. vraagt om 
hem of haar de weddeverrnindering niet 
langer toe te staan. Hierdoor vraagt men 
dus eigenlijk om de weddevermindering 
in te trekken. o;, besluit zal in het 
Belgisch Staatsblad gepubliceerd wor 
den samen met de wet die eraan ten 
grondslag ligt. 

Het vierde probleem waarnaar u 
verwijst. wordt in de wet zelf geregeld. 
Het uitvoeringsbesluit kan hiervoor 
geen afwijkende regeling voorzien. Niet 
alleen is dit moeilijk te regelen bij 
uitvoeringsbesluit; het behoort ook niet 
tot de hevoegdheid van Binnenlandse 
Zaken om bij koninklijk besluit de door 
u aanbevolen maatregelen te nemen 
aangezien zij financiële en fiscale 
gevolgen zouden kunnen hebben. Deze 
aangelegenheden overstijgen de 
bevoegdheid van Binnenlandse Zaken. 

De voorzitter : De heer Daniël 
Vanpoucke heeft het woord. 

De heer Daniël Vanpoucke (CVP): 
Mijnheer de voorzitter, ik dank de 
staatssecretaris voor zijn antwoord. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

Mondelinge vraag van de heer Yves 
Leterrne aan de vice-eerste minister 
en minister van Binnenlandse Zaken 
over "de nationale en internationale 
signalering van gestolen voertuigen" 
(nr. 2269) 
(Het antwoord zal worden verstrekt 
door de staatssecretaris voor Veilig 
heid en voor Maatschappelijke 
Integratie en Leefmilieu) 
Question orale de M. Yves Leterme 
au vice-premier ministre et ministre 
de l'Intérieur sur '1e signalement 
national et international de véhicules 
volés" (n" 2269) 
(La réponse sera donnée par le 
secrétaire d'Etat à la Sécurité, à 
l'intégration sociale et à l'Environne 
ment) 

De voorzitter : De heer Yves Letenne 
heeft het woord. 

De heer Yves Leterme (CVPJ: 
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 
staatssecretaris, dankzij het verdrag van 
Amsterdam is Schengen geïntegreerd in 
de Europese Unie en wordt het 

Schengen-informatiesysteem - het SIS - 
systematisch geraadpleegd. Het SIS 
heeft miljoenen signalementen te 
verwerken van gestolen voertuigen en 
dergelijke. 

Ons nationaal NSIS voedt het Europees 
~IS dat kan worden geraadpleegd door 
andere Schengen-landen, wat cruciaal is 
bij het opsporen van voertuigen die 
eventueel onmiddellijk na de diefstal 
worden geëxporteerd naar het buiten 
land. 

Het probleem is echter dat in bepaalde 
gevallen. omwille van bijvoorbeeld 
fouten in de software of omwille van 
manipulatiefouten. gestolen voertuigen 
op de valreep niet worden gesignaleerd 
en aldus niet worden opgenomen in het 
SIS. Dat betekent dat die voertuigen 
nationaal noch internationaal worden 
gesignaleerd, wat het opsporen en het 
terugvinden ervan uiteraard bemoeilijkt 
en het SIS-systeem voor deze gevallen 
compleet nutteloos maakt. 

Voorts blijkt het effectief doorvoeren 
van een signalement niet systematisch 
te worden gecontroleerd. Software en 
computersbestanden functioneren niet 
altijd feilloos, wat voor problemen zorgt 
in een aantal concrete gevallen, Mijn 
vragen betreffen precies die dossiers 
van gestolen voertuigen waarbij het 
nationaal noch het Europees SIS 
systeem functioneerden. 

Mijnheer de staatssecretaris. zijt u op de 
hoogte van mogelijke defecten die 
optreden bij het signaleren van gestolen 
voertuigen in het nationaal SIS 
systeem '! Is het u in bevestigend geval 
mogelijk een overzicht te geven van de 
frequentie waarmee dit euvel zich tot op 
heden voordeed '! 

Zijt u het met mi] eens, mijnheer de 
staatssecretaris. dal een mogelijk defect 
in het SIS-systeem een snelle opsporing 
van gestolen voertuigen inderdaad kan 
belemmeren ·.• En worden er maatrege 
len genomen om dergelijke disfuncties 
te voorkomen ? 

Kunnen de gedupeerden. wiens geste 
len voertuig moeilijk of helemaal niet 
kon worden opgespoord omdat het. 
omwille van een disfunctie, niet werd 
gesignaleerd in het nationaal noch in het 
Europees SIS-systeem, zich eventueel 
beroepen op de overheid om een 
schadevergoeding te bekomen ? Wor 
den de gedupeerden automatisch 
verwittigd van het niet-signaleren van 
hun voertuig wegens een defect in het 
SIS-systeem '! In dat verband verwijs ik 
naar brieven aan betrokkenen. waarin 
de verantwoordelijken van de algemene 
inspectie van de rijkswacht erkennen 
dat er geen signalement plaatsvond. 
hoewel zij op de hoogte waren van de 

diefstal van hun voertuig. Welnu. ik had 
graag vernomen of in die gevallen 
waarbij fouten bij het signaleren naar 
het SIS-systeem worden erkend. 
betrokkenen zich kunnen verhalen op 
de overheid om eventueel vergoeding 
van de geleden schade le bekomen. 
De voorzitter : De staatssecretaris heeft 
het woord. 

De heer Peeters. staatssecretaris voor 
Veiligheid en voor Maatschappelijke 
Integratie en Leefmilieu : Mijnheer de 
voorzitter, collega's, sedert de inwer 
kingtreding van de overeenkomst wt 
uitvoering van het akkoord van 
Schengen, heeft het Belgisch nationaal 
Schengen-informatiesysteem. het NSIS. 
inderdaad verscheidene incidenten mee 
gemaakt die de werking van de 
computer gedurende een paar uur 
onverwacht hebben onderbroken. Het 
aantal incidenten is echter niet enorm en 
de gemiddelde duur ervan i?<; minder dan 
twee uur. 
Gedurende deze defecten worden de 
gestolen voertuigen tijdelijk niet in het 
Schengen-informatiesysteem geseind. 
maar worden in afwachting in een 
bestand opgenomen tol het probleem is 
opgelost. Bij herstelling van de 
computer worden zij automatisch in het 
SIS geseind. zonder manuele interven 
tie. ln dit geval zijn er controles om na 
te gaan of geen enkele record verloren 
ging. 
Bovendien worden de polis en de 
NSIS-databank geregeld met elkaar 
vergeleken om na Ic gaan of heide 
bestanden dezelfde eeuevcns bevatten. 
Een dergelijke vcrgel1jkingspmcedurc 
gebeurt eveneens tussen het Belgisch 
NSIS en het centraal Schengen 
informatiesvsteem - het CSIS • ,e 
Straatsburg. 
Hoe dun ook. indien er verscbillcn 
worden 0111dck1 tussen de databanken. 
dan wordt de meest u11vnlledig 
databank onmiddellijk aan!_!cpast en 
vervolledigd. 
Een andere oorzaak voor het nier 
onmiddellijk seinen van een gestolen 
voertuig heeft betrekking op he! 
SIS-systeem zelf. Elke nacht wordt het 
Belgische SIS-systeem gedurende: 
45 minuten voor onderhoud afgezet. 
Die maatregel wordt opgelegd om een 
back-up van de databank en de 
svsteembestanden te kunnen maken. 
Áls zich een belangrijk incident 
voordoet. kan Je back-up van de 
databank geladen worden zodat al de 
reële gegevens met uitzondering van die 
van de lopende dag kunnen worden 
geraadpleegd. 
Voertuigen die tijdens deze periode 
geseind worden, worden naar het 
SIS-systeem gestuurd zodra het 
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opnieuw operationeel is. Een defect of 
een onderhoud van de SIS-computer 
belemmert de updating van de databank 
tijdens de duur van de onderbreking. 
Dit betekent dat de creatie. de wijziging 
en de verwijdering van gestolen 
voertuigen op dat ogenblik niet 
mogelijk is. De raadpleging van de 
databank blijft wel mogelijk maar 
niet over de gegevens van de laatste 
45 minuten. 

Bij defect van de NSIS-computer moet 
de verantwoordelijke firma binnen de 
contractueel vastgestelde termijnen de 
problemen herstellen. Als de firma de 
termijnen niet respecteert, kan men haar 
boetes opleggen. 

Dit jaar vindt een migratie van het 
Belgische SIS-systeem om de mille 
niumproblematiek op te lossen en de 
beschikbaarheid van het systeem te 
optimaliseren. Men zal een back-up 
communicatiecomputer installeren 
waarop, in geval van nood onmiddellijk 
kan worden overgeschakeld. Bovendien 
zal men niet langer het systeem 
dagelijks moeten afsluiten om een 
back-up ui: te voeren. Deze procedure 
zal operationeel zijn in juli 1999. 

Artikel 116 van het Schengenverdrag 
handelt over de verhaalmogelijkheden. 
Verhaal is mogelijk als men schade 
heeft geleden door de werking van een 
nationaal bestand van het Schengen 
informatiesysteem. Elke lidstaat van het 
Schengenverdrag is naar eigen natio 
naal recht aansprakelijk. ln ons geval 
betekent dit dat een benadeelde zich tot 
de Belgische Staat kan wenden. Hij 
moet echter wel het oorzakelijk verband 
bewijzen tussen de geleden schade en 
het niet-signaleren van het gestolen 
voertuig. 

De gedupeerde wordt niet automatisch 
verwittigd van het niet-signaleren van 
zijn gestolen voertuig. Deze procedure 
is niet opgenomen in het SIRENE 
model omdat dit model door de 
automatische koppeling van het natio 
naal bestand aan het SIS niet op de 
hoogte is van een mogelijk niet 
signalement. 

De voorzitter : De heer Yves Leterme 
heeft het woord. 

De heer Yves Leterme (CVP) : 
Mijnheer de voorzitter. ik dank de 
staatssecretaris voor het uitgebreid en 
concreet antwoord. 
Het verheugt mij dat men lessen heeft 
getrokken uit de disfuncties. 
Mijnheer de staatssecretaris, u · hebt 
geantwoord dat er een verhaalmogelijk 
heid bestaat maar dat de benadeelde wel 
het oorzakelijk verband tussen de fout 

en de geleden schade moet kunnen 
bewijzen. Ik wens te beklemtonen dat 
dit bijzonder moeilijk is omdat de 
betrokkene niet automatisch op de 
hoogte wordt gesteld van 

de niet-signalisatie. Het is, mijns 
inziens, bijzonder moeilijk te bewijzen 
dat het voertuig van de gedupeerde wel 
zou gevonden zijn als het SIS-systeem 
beter zou werken. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

Regeling van de werkzaamheden 
Ordre des travaux 

De voorzitter: Op vraag van de heer 
Hugo Van Dienderen wordt zijn 
mondelinge vraag nr. 2256 naar 
14 juni 1999 verschoven. 

Question orale de M. Jean-Pierre 
Viseur au vice-premier ministre et 
ministre de l'Intérieur sur '1e projet 
pour les 29 assistants sociaux de la 
gendarmerie" (n" 2280) 
(La réponse sera donnée par Ie 
secrétaire d'Etat à la Sécurité, à 
l'intégration sociale et à l'Environne 
ment) 

Mondelinge vraag van de heer 
Jean-Pierre Viseur Pan de vice-eerste 
mlnlsr-« en minister van Binnen 
landse Zaken over "de toekomst van 
de 29 sociale assistenten van de 
rijkswacht" (nr. 2280) 
(Het antwoord zal worden verstrekt 
door de staatssecretaris voor · ·~mg 
heid en voor Maatschappe.ijke 
Integratie en Leefmilieu) 
Le président : La parole est à 
M. Jean-Pierre Viseur. 

M. Jean-Pierre Viseur (ECOLO 
AGALEV) : Monsieur le président, 
monsieur le secrétaire d'Etat, chers 
collègues, la fonction d'assistant social 
liée à la fonction de police est éclatée 
entre de nombreux niveaux. Certains 
assistants sociaux dépendent du minis 
tère de Ia Justice - les services d'accueil 
des victimes auprès des parquets - et 
d'autres du ministère de l'Intérieur - les 
assistants sociaux des contrats de 
sécurité et les assistants sociaux des 
districts de gendarmerie, dont je 
parlerai un peu plus tard. Au niveau des 
communautés française et flamande, il y 
a un service d'aide aux justiciables. En 

.cégion walionne, des travailleurs 
sociaux sont liés à certaines ZIP. Il 
existe aussi des assistants sociaux qui 
travaillent dans le cadre de polices 
communales. Et il y a même des CPAS 
et des centres de santé mentale qui ont 
des services sociaux. qui sont aussi liés 
à la fonction de police. 

Il en résulte évidemment un manque de 
coordination fort important. Dans 
certaines zones interpolices. il n'y a pas 
d'initiatives; dans d'autres. les effectifs 
sont soit insuffisants, soit en surnombre; 
il y a des conflits de compétences. des 
plages horaires non couvertes, etc. 

L'idéal serait évidemment de réfléchir 
globalement à cette problématique de 
I' assistant social lié à la fonction de 
police. Mais - cerise sur Ie gâteau -, une 
mesure va être prise en ce qui concerne 
les assistants sociaux des districts de 
gendarmerie, ce qui ne fera qu'ajouter à 
la confusion. 

Les assistants sociaux des districts de 
gendarmerie existent depuis le Ier 
janvier 1995. Il y en a un par 
arrondissement judiciaire. soit 28 en 
tout, et un assistant assigné à la 
coordination au niveau national. Leurs 
rrussions sont essentiellement des 
missions d'appui, d'information et de 
sensibilisation auprès des gendarmes. 

Le 8 avril 1999. le commandement 
général de la gendarmerie écrivait qu'en 
ce qui concerne le K-Log. il a été décidé 
que les 28 assistants sociaux des 
districts seraient transférés vers la 
police locale. Leur localisation précise 
et leur place dans le futur cadre du corps 
de la police locale auquel ils seront 
rattachés ne sont pas encore détermi 
nées." 

En d'autres mots. il y aura 200 ZIP et 
toujours 28 assistants sociaux. Donc, il 
existera des ZIP avec assistants sociaux 
et d'autres sans. On ne sait pas très bien 
sur quel critère le choix sera fait, où on 
va les mettre et comment on va 
organiser cette coordination. Celle-ci 
était déjà déficitaire auparavant; il va 
sans dire que la situation ne 
s'améliorera pas - loin s'en faut - si 
cette mesure de transfert vers la police 
locale est appliquée. 

L'ensemble de la problématique de ' . 
fonction des assistants sociaux mérite 
rait qu'on lui accorde au moins une 
interpellation. C'est ce que je ferai lors 
de la prochaine législature si I' occasion 
m'en est donnée. 

Par contre. pour l'heure, les négocia 
tions concernant la réforme des polices 
sont en cours et je voudrais entendre la 
position du ministre au sujet de ces 
28 assistants sociaux. 
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Le président : La parole est au 
secrétaire d'Etat. 

M. Peeters, secrétaire d'Etat ~ la 
Sécurité, à l'intégration sociale et à 
l'Environnement: Monsieur le prési 
dent, chers collègues, d ••. ·s le futur 
encore plus qu'à l'heure actuelle. il 
faudra accorder une attention toute 
particulière à l'aide aux victimes au sein 
des services de police, et ce de façon 
tout à fait professionnelle et en tenant 
compte au maximum de l'expérience 
acquise par les différents assistants 
sociaux en service à la gendarmerie. 

Etant donné que l'aide aux victimes 
relève principalement de la fonction de 
police de base, le Conseil des ministres 
a décidé de transférer les assistants 
sociaux en même temps que les 
membres des brigades de gendarmerie 
vers la police locale. 

Le futur statut du personnel civil doit 
encore être élaboré par le groupe de 
travail officiel. mais je vous assure que 
je veillerai à ce que les droits de cette 
catégorie de personnel soient garantis 
au maximum. 

Reste en effet encore à déterminer la 
manière de répartir ces assistants 
sociaux dans les différentes zones 
interpolices. Ce point n'a pas encore 
fait l'objet d'une décision. 

Le président : La parole est à 
M. Jean-Pierre Viseur. 

M. Jean-Pierre Viseur (ECOLO 
AGALEV> : Monsieur le président, 
monsieur le ministre, bien que je ne 
considère pas le statut de ces assistants 
sociaux comme sans importance, je suis 
plutôt préoccupé par leur travail et leurs 
zones de compétence. 

Comme vous l'avez dit. la fonction 
d'assistant social pour l'aide aux 
victimes doit être efficace et coordon 
née. C'est cela qui m'importe. Il me 
semble qu'il faudra au minimum 
décider que leur zone de compétence 
doit être plus étendue que les ZIP. 
même s'ils sont rattachés à une zone 
interpolice précise. 

Si cela n'est pas le cas. 28 ZIP auront un 
assistant social et 172 n • en disposeront 
pas. Nous nous trouverons dans une 
impasse. 

C'est sur cet aspect, qui n'a pas été 
étudié à ce jour, que je souhaite insister. 

Le président : L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

Question orale de M. André du Bus 
de Warnaft'e au vice-premier ministre 
et ministre de l'Intérieur sur "le 
fonctionnement de l'Office des 
étrangers" (n° 2295) 
(La réponse sera donnée par le 
secrétaire d'Etat à la Sécurité, à 
l'intégration sociale et à l'Environne 
ment) 
Mondelinge vraag van de heer André 
du Bus de Warnaft'e aan de 
vice-eerste minister en minister van 
Binnenlandse Zaken over "de wer 
king van de dienst Vreemdelingenza 
ken" (nr. 2295) 
(Het antwoord zal worden verstrekt 
door de staatssecretaris voor Veilig 
heid en voor Maatschappelijke 
Integratie en Leefmilieu) 
Le président : La parole est à M. André 
du Bus de Warnatfe. 

M. André du Bus de Wamaft'e IPSCJ : 
Monsieur le président. monsieur le 
secrétaire d'Etat, la réalité du terrain 
liée au fonctionnement de l'Office des 
étrangers laisse encore apparaître toute 
une série de manquements déjà 
dénoncés, à savoir un certain manque 
d'accessibilité ainsi que des délais 
"déraisonnables" utilisés pour apporter 
une réponse aux demandes diverses 
formulées par les administrés ressortis 
sants étrangers. 
Ainsi, l'application concrète des 
principes dégagés par la Charte de 
I' utilisateur des services publics (trop 
méconnue. cette Charte constitue une 
véritable directive de fonctionnemcm 
qui doit être imposée aux services 
publics, elle vise à améliorer la relation 
de confiance entre Ic citoyen et les 
autorités et elle participe du renouveau 
politique et administratif. clic traite des 
contacts de qualité avec l'administra 
tion, de l'assouplissement des heures 
d'ouverture, du caractère contradictoire 
de la procédure administrative. de 
l'information due en matière de voies 
de recours et d'accès à un médiateur 
indépendant) semble devoir encore être 
largement poursuivie, du moins aux 
dires des nombreux administrés étran 
gers et de leurs conseils. Cette opinion 
est renforcée par les avis de nombreux 
bourgmestres et administrations qui 
entretenaient auparavant d'excellentes 
relations avec l'Office des étrangers et 
qui dénoncent aujourd'hui le manque de 
contacts et la façon dont ces services 
reçoivent leurs doléances. 

Par ailleurs. le manque de qualité 
réservé à la première interview adressée 
aux demandeurs en reconnaissance de 
la qualité de réfugié a été mis en 
évidence dans le rapport du Sénat du 
23 juin 1998. 

On peut également considérer que les 
étrangers. qui sont défavorisés par une 
méconnaissance de notre langue et de 
notre culture juridique. constituent un 
groupe social à protéger. sauf à 
défendre l'idée que les minorités sont 
moins respectables. 
La qualité des décisions est aussi 
influencée par l'imperfection de ces 
interviews et Ic manque de formation du 
personnel de l'Office des étrangers. Je 
signale par ailleurs que le collège des 
médiateurs fédéraux a stigmatisé ce 
problème de manque de formation. 
Enfin, il semble que la cellule 
"régularisation". créée après I' affaire 
Sémira Adarnu, ait été constituée. non 
pas en engageant du personnel 
complémentaire. mais en appauvrissant 
plusieurs autres services qui sont 
débordés au sein de l'Office des 
étrangers. 
Aussi. monsieur Ic secrétaire d'Etat. je 
me permets de vous poser les questions 
suivantes. 

Comment ont été mis en oeuvre les 
principes de la Charte de l'utilisateur 
des services publics (datée du 4 
décembre 1992. émanant du ministère 
de l'Intérieur et de la Fonction publique 
et publiée au Moniteur belge le 20 
janvier 1993)? 

Où en est Ic suivi des recommandations 
contenues dans Ic rapport du Sénat de 
Belgique daté du 23 juin 1998 "! 
Quelles sont les mesures prises ;1 
l'Office des étrangers pour désengorger 
de manière générale r arriéré du 
traitement des dossiers ainsi que pour 
optimaliser la qualité des auditions ·• 

Le président : l.a parole est au 
secrétaire d'Etat. 

M. Peelers. secrétaire d"Etat à la 
Sécurité, à rlntégration sociale et à 
l'Environnement : Monsieur Ic prési 
dent. chers collègues. afin d'améliorer 
le fonctionnement de l'Office des 
étrangers. Ic Conseil des ministres avait 
décidé. Ic 4 octobre 1998 : 
- d'accorder du personnel supplémen 
taire: 
- de nommer un commissaire spécial. 
On visait surtout une personne ayant 
des capacités de manager. parce que 
r amélioration du fonctionnement des 
services concernés était considérée 
comme sa tâche principale. 
Le personnel supplémentaire a été 
engagé à court tcnne. li était 
principalement destiné aux services 
chargés de l'examen des demandes 
d'asile et de régularisation. 
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L'effet de cette décision fut rapide: 

- pour les services chargés de I' asile, 
depuis janvier 1999. 1e nombre de 
décisions est de nouveau 1/11s élevé que 
le nombre de demandes (on résorbe une 
nouvelle fois l'arriéré). Cela a 
évidemment une importance étant 
donné la forte croissance du nombre de 
demande, d'asile au cours de la 
deuxième moitié de 1998. Au fur et 11 
mesure que l'arriéré sera résorbé. il y 
aura de nouveau de l'espace pour 
améliorer la qualité. Afin d'accélérer 
encore ce processus, le Conseil des 
ministres du 2 avril a décidé faire 
encore appel à davantage de membres 
du personnel; 

- les services chargés de l'examen des 
demandes de régularisation n'ont 
ressenti l'effet qu'au mois de mars 
1999. En effet, une extension du service 
et l'engagement de personnel supplé 
mentaire n'étaient possibles qu'à partir 
du moment où on disposait d'un espace 
supplémentaire, notamment grâce au 
déménagement du servie à la tour WTC. 
Le déménagement a eu lieu fin janvier 
1998-début février 1999. Depuis le 
mois de mars 1999, le nombre de 
décisions dépasse le nombre de 
demandes de régularisation et là aussi 
on a commencé à résorber l'arriéré. 

Un programme de formation a été 
élaboré pour les deux services 
(asile-régulari ·uion). A l'avenir, ce 
programme sera complété par un 
programme de formation continue pour 
tous les membres du personnel donc 
également pour les membres du 
personnel recrutés auparavant. 
Malheureusement, le commissaire spé 
cial n'a pas encore été nommé jusqu'à 
présent. faute d'un accord sur le profil 
des candidats. 
Bien que le fonctionnement de certains 
services ait été amélioré. l'accès aux 
services pose toujours des problèmes. 
Ces problème, seront résolus au fur et à 
mesure que : 
- la gestion du service sera améliorée; 
- l'arriéré dans le traitement des 
dossiers sera résorbé. Sur ce point, on 
est sur la bonne voie; 
- le nombre d'interventions diminuera 
considérablement. Cet aspect fait aussi 
partie du problème. trop d'interventions 
entravant gravement le traitement 
normal d'un dossier. 

Le président : La parole est à M. André 
du Bus de Warnaffe. 

l\·1. André du Bus de Warnaffe !PSCJ : 
Monsieur le président, je me réjouis du 
constat particulièrement lucide établi 
par M. le secrétaire d'Etat. 

Cependant. qu'en est-il du nombre de 
personnes qui ont été ou seront 
engagées à la suite de la décision d'avril 
de cette année ? 
J'attire également I' attention de mes 
collègues sur le prochain rapport du 
collège des médiateurs qui a examiné 
avec attention la façon dont ces cas ont 
été traités. On y dénonce le fait que 
41% des cas avaient fait l'objet d'un 
constat de mauvaise administration en 
1997 pour 25% en 1998 en raison d'une 
gestion non consciencieuse du dossier. 
Je tiens donc à vous rendre attentif. 
monsieur Ic secrétaire d'Etat. à la 
qualité des formations qui seront 
proposées au personnel qui doit être 
engagé. 

Le président : L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 

Question orale de Mme Véronique 
Cornet au secrétaire d'Etat à la 
Sécurité, à l'lntégration sociale et à 
l'Environnement sur '1'agrément de 
la formation des équipes cynophiles" 
(n° 2267) 
Mondelinge vraag van mevrouw 
Véronique Cornet aan de staatssecre 
taris voor Veiligheid en voor 
Maatschappelijke Integratie en Leef 
milieu over "de erkenning van de 
opleiding van hondenploegen" 
(nr. 2267) 
Le président : La parole est à Mme 
Véronique Cornet. 

Mme Véronique Cornet (PRL-FDF) : 
Monsieur Ic président. monsieur le 
secrétaire d'Etat. le concours des 
équipes cynophiles en vue de porter 
secours. notamment dans Ic cas de 
personnes ensevelies sous les décom 
bres ou de personnes égarées. est 
fréquemment requis par les forces 
d'intervention, qu'il s'agisse du pouvoir 
judiciaire ou des pompiers. 
Suivant les informations dont je 
dispose. de telles équipes sont formées 
pour la province de Hainaut par le 
département adéquat de l'Institut de 
formation des services de secours du 
Hainaut. J'apprends de la même source 
qu'un dossier ayant trait à l'agrément 
des formations en question serait en 
sommeil en votre cabinet. depuis un an 
et demi. dossier qui revêt la forme 
d'une proposition de circulaire ministé 
rielle pour la reconnaissance d'un 
brevet fédéral de maître-chien de 
services de secours. 
Puis-je me permettre, monsieur le 
secrétaire d'Etat. de vous demander ce 
qu'il en est et quelles sont les 
perspectives de déblocage de ce 
dossier? 

Le président : La parole est au 
secrétaire d"Etat. 

M. Peeters, secrétaire d'Etat à la 
Sécurité, à l'intégration sociale et à 
l'Environnement: Monsieur le prési 
dent. chers collègues, il est vrai qu'il 
existe des équipes cynophiles dans 
divers services de secours : à la 
Protection civile, à la gendarmerie. 
même à la SNCB. dam, certaines unités 
de sapeurs-pompiers et dans certaines 
équipes de volontaires hors toute 
organisation des services de secours. 

li est aussi vrai que de plusieurs côtés. il 
a été demandé l'an passé une certaine 
reconnaissance ou agrément officiel de 
ces équipes cynophiles volontaires dans 
le système du service 100. Ce dossier a 
déjà été étudié à plusieurs reprises. li 
existe bien une volonté d'intégrer ces 
équipes cynophiles dans le système 
d'urgence, notamment dans les centra 
les 100 et 101 . En effet, elles détiennent 
une valeur ajoutée dans les opérations 
menées par les divers services de 
secours et policiers; cela ne fait aucun 
doute. 

Mais le problème réside dans la 
reconnaissance, r agrément ou la 
sélection des qualités de toutes ces 
personnes de bonne volonté et surtout 
de leurs chiens. Notre administration a 
déjà rassemblé à plusieurs reprises tous 
ces services de secours. mais les 
divergences de vues sont telles que nous 
n'avons encore pu obtenir à ce jour 
quelque accord que cc son ni sur ce qui 
constitue une qualité raisonnable. ni sur 
Ic mode de sélection ni sur 
r officialisation de ceue qualité. 
Notre administration a prévu une 
prochaine réunion au mois de mai I IJtN 
pour essayer une nouvelle fois de 
parvenir à un accord de uunes cc~ 
personnes. cc qui est loin d'être facile. 
Je ne peux pas transmettre les listes au~ 
centraux 100 et IOI avant d'avoir la 
ferme conviction qu'il s'agit bien 
d'équipes de qualiré. agréées par des 
instances ou une commission officielles. 

C'est donc surtout :, la suite de 
divergences de vues entre tontes les 
personnes concernées que nous n · avons 
pas encore abouti à une solution. 

Le président : La parole est à M~ 
Véronique Cornet. 

Mme Véronique Cornet (PRL-FDFI : 
Monsieur le président. je remercie le 
secrétaire d'Etat pour sa réponse qui. 
malheureusement, ne m'apporte pas 
beaucoup d'informanons si cc n'est que 
Ic dossier est toujours en suspens. 
J'aimerais cependant attirer votre 
attention sur ce qui motive la demande 
de ces personnes. En réalité. ils ne vous 

C 804- 14 

Chambre d,•.< Représentants de 8PlgitJ11t· - Kama ,·a11 Vn/bn·rtegemmordigen ''"" België 
L<'gis/111ure 49,, Zittingsperiode - SO /991/-/999 GZ - An11akt - Handelingen - COM :!l/.(>4_/999 



Véronique Cornet 

demandent pas d'argent: ils avancent 
seulement la nécessité pour les 
intervenants d'avoir suivi ene formation 
et passé un examen avec la juste 
reconnaissance de ceux-ci par 1,:, brevet 
délivré au niveau fédéral. li convient 
d'empêcher les tricheurs d'intervenir, 
c,: qui entraîne des risques d'errances et 
de pertes de temps dans le cadre de 
secours qui ont peur qualités premières 
la rapidité d'intervention et l'efficacité. 

Je plaide pour que vous ne perdiez pas 
de vue ce dossier. ni vous ni votre 
successeur éventuel. Je reste persuadée 
qu'à force de réunions. vous parvien 
drez à un consensus. C'est du moins ce 
que je souhaite. 

Le président : L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 

Mondelinge vraag van de heer Geert 
Bourgeois aan de staatssecretaris 
voor Veiligheid en voor Maatschap 
pelijke Integratie en Leefmilieu over 
"de brandweerhulpverleningszones" 
(nr. 2296) 
Question orale de M. Geert Bour 
geois au secrétaire d'Etat à la 
Sécurité, à l'intégration sociale et à 
l'Environnement sur '1es zones de 
secours des services d'incendie" 
(n° 2296) 
De voorzitter : De heer Geert 
Bourgeois heeft het woord. 

De heer Geert Bourgeois (VU) : 
Mijnheer Je voorzitter, mijnheer de 
staatssecretaris, mijn vragen betreffen 
de besluiten die werden gepubliceerd in 
het Belgisch Staatsblad van 20 april 
1999. Het gaat over het koninklijk 
besluit van 11 april 1999 tot bepaling 
van de modaliteiten inzake het creëren 
en de werking van de hulpverleningszo 
nes en over het ministerieel besluit van 
14 april 1999 tot vaststelling van de 
minimale inhoud van de hulpverle 
ningsovereenkomsten die worden opge 
steld binnen de hulpverleningszones, 

De aanhef van het koninklijk besluit is 
wel wat eigenaardig. U treft dit 
koninklijk besluit in uitvoering van een 
wet van 28 februari 1999 en deze wet 
werd nog niet gepubliceerd in het 
Belgisch Staarsblad. ln de aanhef 
verwijst u naar de goedkeuring door de 
Kamer van de wet tot wijziging van de 
wet van 1963 betreffende de civiele 
bescherming. U zegt dat de Kamer die 
wet al heeft goedgekeurd en blijkbaar 
heeft de Koning hem al getekend. maar 
toch moet cr worden verwezen naar een 
wet die nog niet bekend werd gemaakt. 
Ik weet niet of hiervan ooit al 
precedenten zijn geweest. 

Hoe dan ook. naast interpolitiezones 
<IPZ) hebben wij nu ook interbrand 
wecrzones (182). Ik formuleer mijn 
vragen daarbij aan de hand van de tekst 
van het koninklijk besluit. 

Eerste vraag : zijn er criteria waarmee 
de gouverneur rekening moet houden 
bij het formuleren van zijn voorstel 
voor oprichting van de hulpverlenings 
zones ? Ik lees dat de gouverneur de 
burgemeesters moet raadplegen. net als 
de officieren-dienstchcfs. Ik vind echter 
niets terug van criteria qua omvang, 
efficiëntie. besparing. zone-indeling. 
ruimtelijke ordening enzovoort. 

Tweede vraag : zullen deze hulpverle 
ningszones samenvallen met de grenzen 
van andere gemeentelijke samenwer 
kingsverbanden '! Welke andere 
gemeentelijke samenwerkingsverban 
den bestaan cr momenteel buiten de 
klassieke intercommunales '! Ik stel die 
vraag omdat wij uiteindelijk misschien 
een veelheid van gemeentelijke samen 
werkingsverbanden zullen kennen. Ik 
verwees reeds naar de IPZ's die onlangs 
tot stand kwamen en waarin bepaalde 
structuren werden opgenomen en ook 
een bepaalde democratische besluitvor 
ming. Nu krijgen wij mz·s en ik kan 
mij voorstellen dat er inzake bijvoor 
beeld verkeersveiligheid ook zou 
moeten worden samengewerkt. Ik ben 
dus bekommerd om die verbanden en 
hun samenhang. 

Derde vraag : moet de burgemeester die 
advies moet geven. dat advies ter 
goedkeuring of minstens ter bespreking 
voorleggen ., De gouverneur moet het 
advies van de burgemeester inwinnen 
en van de officier-dienstchef. Later 
moet de gemeenteraad nog haar 
goedkeuring verlenen. helemaal op het 
einde. Behoudens vergissing van mij 
vermeldt Jit koninklijk besluit nergens 
dat de burgemeester zijn advies 
democratisch moet verantwoorden of 
minstens ter bespreking voorleggen aan 
de gemeenteraad. Daarbij aansluitend 
zou ik willen weten hoe de 
democratische besluitvorming en de 
dito controle zullen worden georgani 
seerd. 

Vijfde vraag : welke zijn de efficiëntie 
voordelen die worden beoogd ? Zijn er 
besparingsdoelstellingen '! Zijn er 
garanties dat dit niet ten koste zal gaan 
van de hulpverlening ? 
Zesde vraag : welke zijn de voordelen 
en de financiële consequenties voor de 
gemeenten die tot een hulpverlemngs 
zone toetreden ? Als ik het goed begrijp. 
gebeurt alles op basis van vrijwillig 
heid, maar zijn er eventueel voordelen 
aan verbonden qua subsidiëring ? 
Krijgen gemeenten die hieraan meewer 
ken bepaalde steun van de federale 

overheid '! Is hieraan geen enkel 
voordeel verbonden '.' Zo nee. zullen 
sommige gemeenten dan niet geneigd 
zijn om zelf hun eigen zaken te 
beredderen '.' Ik zie dat gemeenten 
trouwens ook kunnen uittreden. Dat 
doet vragen rijzen naar de efficiëntie. 

Zevende vraag : war zijn de mogelijke 
gevolgen voor het personeel en voor de 
otlicieren 7 

De ,·oorzltter . De staatssecretaris heeft 
het woord. 

De heer Peeters. staatssecretaris vooi 
Veiligheid en voor Maatschappelijke 
Integratie en Leefmilieu : Mijnheer de 
voorzitter, ik laat u opmerken dat ik ter 
voorbereiding van de uitvoeringsbeslui 
ten en de formele oprichting van de 
interbrandweerzones reeds in augustus 
1998 de gouverneurs eer. rondzendbrief 
heb toegestuurd met de opdracht het 
informele overleg in de provincie met 
de lokale besturen en de brandweer 
korpsen op te starten en na te gaan hoe 
de brandweerzones vorm kunnen 
krijgen en geografisch kunnen worden 
afgebakend. Daarin heb ik inderdaad de 
richtlijn gegeven dat de gouverneurs 
moeten streven naar interbrandweerzo 
nes die ongeveer 10 tot 15 gemeenten 
bestrijken. afhankelijk van de lokale 
situatie. Het brandweerlandschap vari 
eert heel sterk. West-Vlaanderen heeft 
bijvoorbeeld 50 brandweerkorpsen. 
terwijl Vlaams-Brabant cr maximaal 
!! telt. Vandaar dat wij geen nonnen 
opleggen. maar wel een richung 
aangeven. 

Bovendien vragen wij dat ,e rekening 
houden met de bestaande intergemeen 
telijke afbakening. de gewestelijke 
groepen. De brandweerkorpsen 1ijn 
georganiseerd in gewe-tchjke groepen 
waarbij meestal 2 tot 3 gemeenten 
samenwerken en waarhij een groter 
2-korps bijstand verleent aan kleinere 
lokale autonome C-korpscn en instaat 
voor kleinere gemeenten die over geen 
brandweerkorps beschikken. Die inde 
ling wordt door de nieuwe wetgeving 
niet opgeheven. maar het gebied is 
kleiner. Dat is meteen een antwoord op 
de vraag welke gemeentelijke samen 
werkinesverbanden er thans reeds 
bestaan. Ook het financieringssysteem 
voor de gewestelijke groepen wordt 
gehandhaafd. 

De eouverneur formuleert een voorstel. 
na èonsultatie van de burgemeesters en 
korpschefs. Vooraleer hij dat voorstel 
officieel aan het ministerie van 
Binnenlandse Zaken toestuurt. dient hij 
het volgens artikel 3 paragraaf 2 ter 
goedkeuring aan de gemeenteraden 
voor te leggen. Het zijn de 
gemeenteraden - ik heb die instructie 
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gegeven - die zich de komende weken 
en maanden over het voorstel van de 
gouverneur moeten i.;tspreken. Boven 
dien moeten zij in a, tweede fase, 
wanneer de interbrandwcerzones bij 
ministerieel besluit zijn afgebakend, 
beslissen over de feitelijke toetreding 
van de gemeente to, de brandweerzone 
en het sluiten van het samenwerkings 
contract tussen de verschillende betrok 
ken gemeenten. Dat de gemeenteraad 
bij verschillende fasen zijn goedkeuring 
moet hechten aan de besluitvorming, 
bewijst dat de democratische controle 
voldoende gegarandeerd is. Bovendien 
kan hij te allen tijde de burgemeester 
interpelleren over de manier waarop hij 
zijn bevoegdheid inzake de brandweer 
krachtens de gemeentewet uitoefent. 

Zijn er efficiëntiedoelstellingen ? Uiter 
aard. Dat was trouwens het opzet van de 
hele operatie. ln het ministerieel besluit 
hebben wij vastgelegd op welke 
terreinen er minimaal moet worden 
samengewerkt, maar elke interbrand 
weerzone kan deze autonoom tot andere 
domeinen uitbreiden. Men kan onder 
andere gezamenlijk de aankoop van 
materieel en van gespecialiseerde 
ploegen, bijvoorbeeld duikersploegen, 
plannen en coördineren en het 
permanent oproepsysteem samen 
bemannen. Wat dit laatste betreft, zou 
men bijvoorbeeld een oproepcentrale 
voor de verschillende korpsen in de 
interbrandwe, rzone kunnen overwegen. 
In dat geval wordt de permanentie 
beurtelings door de verschillende 
aangesloten korpsen waargenomen, in 
tegenstelling tot wat thans de praktijk 
is, met name dat elk Z-korps instaat 
voor de eigen permanentie, wal wel 
eens problemen met zich brengt. Men 
kan ook gezamenlijk oefeningen doen 
en een onderlinge taakverdeling en 
specialisatie inzake preventieopdracht 
uitbouwen. Het onderzoek van bouw 
dossiers en de uitvoering van preventie 
opdrachten is een zeer belastende taak 

voor de brandweerofficieren in kleinere 
korpsen en dat kan nu efficiënter en 
gecoördineerd worden aangepakt. 

Ik denk ook dat de operatie beantwoordt 
aan de concrete vraag van de 
brandweerkorpsen. Dit bleek uit het 
witboek dat ze ons in 1997 bezorgden. 
Het heeft geen consequenties voor het 
personeel en de officieren. De 
interbrandweerzones veranderen het 
statuut niet. Het blijft gemeentelijk 
personeel, de gemeente blijft dus 
bevoegd voor aanstellingen, personeels 
beleid, bevorderingen en dergelijke. 

Het gaat ook om een vrijwillige 
toetreding, maar wel financieel gesti 
muleerd. De financiering blijft dezelfde 
voor korpsen die meedoen aan de 
interbrandweerzones, maar zal na een 
overgangsperiode van drie jaar vermin 
deren voor de korpsen die niet 
participeren. Bovendien zullen 
C-korpsen hetzelfde subsidiëringsper 
centage krijgen als de grotere X-, Y- en 
Z-korpsen. Voor de C-korpsen die 
meedoen aan de interbrandweerzone zal 
het percentage van 50% - dat nu nog 
lager ligt dan voor de andere korpsen - 
gelijk getrokken worden met de andere 
korpsen. In de toekomst is niet meer de 
grootte van een korps maar wel hun 
bereidheid tot samenwerken bepalend 
voor het subsidiëringspercentage, maar 
dit pas na drie jaar, zoals ook 
uitdrukkelijk in de wet werd voorzien. 

De voorzitter : De heer Geert 
Bourgeois heeft het woord. 

De heer Geert Bourgeois (VU1: 
Mijnheer de voorzitter, ik dank de 
staatssecretaris voor zijn uitgebreid 
antwoord. Ik deel zijn mening dat deze 
operatie een aantal positieve elementen 
bevat en beantwoordt aan een vraag tot 
betere samenwerking, permanentie en 
specialisatie. 

Ik heb toch een aantal bedenkingen. U 
zegt dat er instructies werden gegeven 
in een omzendbrief aan de gouverneur. 
Ik had liever gehad dat de doelstellin 
gen ook duidelijk in een KB werden 
geformuleerd. Momenteel werkt u 
nogal empirisch. U zegt dat het 
landschap erg verschilt. Het kan dus 
zijn dat tien tot vijftien gemeenten 
samenvoegen in de realiteit niet 
haalbaar blijkt. 

Aangezien de gewestelijke groepen ook 
blijven bestaan vrees ik voor overlap 
pingen en voor de bijbehorende 
onduidelijkheid. 
De gemeenteraad kan advies geven en 
neemt de beslissing over het voorstel 
van de gouverneur. Ik had liever gehad 
dat verder ging dan het interpellatie 
recht; dat de burgemeester bij de 
bevoegdheid van de gemeenteraad in de 
tegenformulering van zijn voorstel 
- ongetwijfeld ook na raadpleging van 
zijn korps - het ter bespreking voorlegt 
aan de gemeenteraad. 
De financiële stimulansen die u 
inbouwt. mogen er niet toe leiden dat de 
minimale dienstverlening vermindert. 
Maar ik veronderstel dat dit niet de 
bedoeling is. Men moet ter plekke nog 
altijd een eerstelijnshulp kunnen 
verlenen en voor meer gespecialiseerde 
taken een beroep doen op verder 
afgelegen korpsen. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 
L'incident est dos. 
- De openbare commissievergadering 
wordt gesloten om 12.17 uur: 
- Lo réunion publique de commission 
est levée à 12.17 heures. 
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